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SJEDMICA OPĆINSKE KONFERENCIJE SAVEZA KOMUNISTA

Ekonomska stabilizacila 
- osnovni zadatak komunista

Stanje i problemi u oblasti investiranja bi
li su u središtu pažnje šibenskih komunista. 
• Spora realizacija investicijskih programa 
ukazuje na potrebu preispitivanja realnosti po
jedinih investicija, utvrđivanja prioritetnih, od
nosno onih koje se mogu odgoditi za bolja vre
mena. • Prednost započetim investicijama i 
onim koje jamče ostvarivanje većih sredstava 
no što su uložena.

. Konferenciji Saveza komimista općine Ši
benik prisustvovali su, uz ostale, Marko Bezer, 
izvršni sekretar u CK SKH i Božidar Papić, se
kretar Konferencije SKH Zajednice općina Split

u  protekle tri godine sred
njoročnog planskog razvoja op 
čine od 1976. do 1980. godine, 
ostvareni su zapaženi rezultati, 
utemeljeni na ulaganjima od 
oko dvije i po milijarde dina
ra. No, kada je riječ o investi
cijama valja reći da se one 
ipak ne ostvaruju prema plani
ranoj dinamici i strukturi. Tak 
va konstatacija sadržana je, na 
ime, u informaciji o stanju i 
problemima investicija na po
dručju općine Šibenik, koju je 
na Konferenciji SK podnio pre 
dsjednik Izvršnog vijeća Opći
nske skupštine, Petar Zjačić.

Činjenica je da ni do danas 
nije otpočela izgradnja kapital
nih objekata, kao što su dovr
šetak treće hale elektrolize alu 
minija, modernizacija valjaoni 
čkih kapaciteta u sklopu Tvor
nice lakih metala »►Boris Kid- 
rič«, početak gradnje Tvornice 
anodnih blokova, Tvornice gra- 
fitnih elektroda i nekih drugih 
objekata. Takvo zaostajanje u 
investicijskoj realizaciji uzro
kovano je najvećim dijelom ni 
skom akumulativnom i repro
duktivnom sposobnošću udru
ženog rada. Ipak, treba istak
nuti da je u isto vrijeme, dak
le u protekle tri planske godi
ne, izvršena rekonstrukcija i 
modernizacija presaonice u ' 
TLM »Boris Kidrič-«, izgrađena 
prva faza pogona za preradu 
sekundarnog aluminija u Lo- 
zovcu, rekonstruirana eloksirni 
ca u »Elemesu«, prošireni pô - 
goni u Tvornici plastičnih pre
rađevina »Poliplast« i tako da 
lje ..

Jasno je da preostale plano
ve i zadatke naznačene sred
njoročnim planom, nije mogu
će ostvariti u naredne dvije go 
dine bez pojačane investicijske 
aktivnosti. Tako se predviđa 
da će u naredne dvije godine 
23 investitora uložiti u izgrad
nju novih objekata ,ukupno 93, 
milijardu i 425 milijuna dina
ra. No, da bi se do kraja sred
njoročnog planskog razdoblja 
planirano i ostvarilo, prijeko je 
potrebno pojačati aktivnost u 
svim organizacijama udruženog 
rada na preispitivanju investi

cijskih programa i utvrđivanju 
prioritetnih, odnosno programa 
koji bi mogli sačekati bolja 
vremena. U tom poslu dopri
nos članova i organizacija Sa
veza komunista treba da bude 
najveći i najodgovorniji — za
ključeno je na partijskoj kon
ferenciji.

»Neravnomjerna realizacija 
srednjoročnih planova i pro
grama općina, osnovni je uz
rok današnjih nepovoljnih kre
tanja u pojedinim oblastima'-« 
— rekao je Marko Bezer, izvr
šni sekretar u CK SKH, tako
đer sudionik Konferencije. Pre 
često se govori o potrebi raste
rećenja privrede, jačanja nje
ne akumulativne i reproduktiv 
ne sposobnosti, međutim, svje
doci smo, istakao je Bezer, da 
je to još uvijek tek proklami
rano načelo od kojeg se u prak 
si i te kako odstupa. Investici
je, naravno, ne treba pošto-po 
to prepoloviti, a izgradnju za
početih objekata napustiti, što 
bi u šibenskim prilikama bilo 
zaista kobno, već valja uvesti 
red u investiranje, te dati prio 
ritet započetim investicijama, 
forsirati one koje će dati više 
od uloženog dinara, ukratko, 
dati prednost investicijama ko
je jamče brži napredak komu
ne.

Kad je riječ o primjeni Za
kona o udruženom radu, bilo 
u oblasti uspostavljanja primje 
renih dohodovnih odnosa ili 
pak organiziranosti OUR-a, tre 
ba naglasiti da su i komunisti, 
kao uostalom i druge strukture 
u općini, jednodušni u ocjeni 
da ukupno stanje i rezultati u 
ovom poslu ne daju razloga za 
osobito zadovoljstvo. U dijelu 
šibenskih radnih kolektiva uči
njeni su zaista vrijedni napori 
u provođenju ovog Zakona, što 
se, jasno, odrazilo pozitivno ne 
samo na odnose i organizira
nost već i na efekte privređi
vanja. Dosljedna primjena 
ZUR-a jedan, je od osnovnih 
zadataka i obaveza svih člano
va Saveza komunista, koji u 
narednom razdoblju moraju po 
jačati svoju aktivnost, te za- 
jeiDido sa ongauiizaciijom Šiiidi.

kata, kao i svim radnim subje
ktima, poticati i usmjeravati 
primjenu temeljnih načela Za
kona. Istodobno, kako je na
glašeno na partijskoj konferen
ciji, treba što prije pristupiti 
utvrđivanju spremnosti i spo
sobnosti postojećih kadrova ko 
ji obavljaju koordinacijsko-kre 
ativne poslove, da svoj dio za
dataka izvršavaju uistinu od
govorno i kvalitetno, te nepre
stano- iznalaziti mogućnosti za 
ostvarivanje rasta ekonomično
sti poslovanja, racionalnijeg ko 
rištenja kapaciteta, radnog vre 
mena i drugog, što je i osnova 
ekonomske stabilizacije.

Članovi Općinske konferenci 
je SK usvojili su Statutarnu 
odluku Općinske partijske or
ganizacije i prihvatili Statutar
nu odluku Konferencije SKH 
Zajednice općina Split, a za de 
legate u OK SSRN izabrali su 
Iliju Baričevića, Nenada Ivan- 
čevića. Dragu Putnikovića, Ivi
cu SkraČića, Stanu Mihaljević 
i Antu Ninića.

D. DOMAZET

Vjesnik proljeća
ZIMA je na izmaku. To har izgleda nama koji 

vimo uz more, gdje su posljednji mjesec dana prisutni 
topliji dani s temperaturama koje se umnogome raz- 
likuju od onih kakve su vladale u siječnju i krajem 
prosinca.

Eto, i bajame su kod nas procvjetale, iako u kon^ 
tinentalnom dijelu naše zemlje vladaju hladnoće, pada 
povremeno snijeg i prisutni su mrazevi.

Možda će ožujak — taj ponekad varljivi mjesec — 
nešto poremetiti. Možda će ugroziti ove cvjetove i 
mlade pupoljke, . .

No, kako tako, dani postaju duži, noći kraće.
Ipak je ovaj naš snimak vjesnik proljeća.

VIDICI -  NOVO 
GRADSKO N A S ELJE

CCitajte na str. 7 )

Maketa budućeg novog no-selja Vidici
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Članovi Izvršnog vijeća 5?cup5tine općine na svom zasjedanju

SA S»IEDNICE IZVRSMOG VI»JEĆA SKUPSt IHE OPĆINE

PROBLEMI PROMETA
Problemi prometa, komunali 

ja, odgoja i obrazovanja, te 
mnogi drugi, slični, zaokupili 
su pažnju članova Izvršnog vi
jeća Opčiziske slcupštkie, koji 
su se na svojoj redovnoj sjed
nici okupili sredinom tjedna. 
Tako je rasprava povedena i o 
analizi prometa u kretanju i 
prometa u mirovanju na pod
ručju grada Šibenika u razdob
lju od 1977. do 1978. godine. 
Članovi vijeća upoznali su se 
s kratkoročnim programom iz
gradnje i rekonstrukcije putne 
mreže koja obuhvaća dvije sa
obraćajne petlje (od kojih bi 
radovi na prvoj, ražinskoj, tre
bali početi za mjesec dana), za 
tim sa rekonstrukcijom Gup- 
čeve i Težačke ulice, ceste za 
Drniš i izgradnjom tehnološke 
ceste koja će voditi do željez
ničke stanice i dalje, prema 
sjevernom izlazu iz grada. Re
konstrukcijom putne mreže 
smanjila bi se frekvencija pro
laska vozila kroz centar grada

za 25%. Prijedlog ove analize 
prije potpunog prihvaćanja mo 
ra još proći javnu raspsavu.
. Na spomenutoj sjednici, paž
nju je privukao i elaborat o 
udruživanju radnih organizaci
ja odgoja i usmjerenog obra
zovanja u novu radnu organi
zaciju — Centar za odgoj i us
mjereno obrazovanje. Centar 
bi se sastojao od 6 radnih jedi
nica, a referendum u kojem će 
se o prijedlogu izjasniti pro
svjetni radnici postojećih sred
njoškolskih centara održat će 
se 19. ožujka.

Izvršno vijeće razmotrilo je 
i prijedlog za povećanje pret
platničke tarife za telefonske 
impulse. Ovo povećanje je po
trebno da bi se osigurala sred
stva potrebna za proširenje i 
modernizaciju teleionsko-tele- 
grafskih kapaciteta za potrebe 
Mediteranskih igara. Budući da 
će spomenuti kapaciteti nakon 
održavanja igara služiti i dalje 
potrebama šibenskog telefon

skog saobraćaja, na sfednici je 
zaključeno da se Izvršnom vije 
ću Sabora Hrvatske uputi pri
jedlog za spomenuto poskuplje 
nje telefonske pretplate.

Usvojen je također i prijed
log da se cjelokupna problema
tika svih inspekcijskih službi 
uključujući i Tržišnu inspekci
ju, razmotri u najskorije vrije
me. Velik je, naime, broj pro
blema koji tište tu službu, a 
zaključci koji se o njima dono
se u posljednje dvije godine, 
uglavnom se ne provode.

Na kraju spominjemo i Na
crt društvenog dogovora o os
novama bržeg razvoja privred
no nedovoljno razvijenih kra
jeva Zajednice općina Split. Do 
govor je u načelu prihvaćen s 
tim da se proširi i na nerazvi
jene dijelove naše općine te da 
se pronađu autonomni izvori 
sredstava na razini Zajednica 
općina.

J. G.

OPROŠTAJ S KARDELJEM

Istinski revolucionar
Jugoslavija se oprostila od svog velikana, 

krhkog nježnog a obeliskno uspravnog čovje
ka. Jednog od onih, tako malobrojnih i utoliko 
dragocjenijih, koji mogu reći zašto bez slobo
de nema čovječnosti i za$to sloboda mora biti 
cijela.

Živio je i tumačio tu i takvu slobodu za 
sve, za svaki narod i svako ljudsko biće. Činio 
je to vizionarski i humano, u životu u kome 
čovjek čovjeku još nije samo čovjek.

Činio je to u vrijeme apokalipse u doba 
tragedija Abesinije, Hirošime, cijelog svijeta, 
do Koreje i Vijetnama.

On je to, međutim, činio i kao suvremenik 
dugog procesa ostvarenja ideja prvog pobje
donosnog narodnog buđenja iz oktobra 1917., 
te raspada imperijalno-kojonijalnih carstava 1 
emancipacije naroda, ali bi, 1948., kao jedan 
od rušitelja iluzije o obavezno jedinom »̂ mo
delu*« socijalizma ispravnog po sebi.

Činio je to, najzad, kao više desetljeća, 
još tamo od 1937., najbliži istomišljenik i su
borac Josipa Broza Tita, dakle, kao jedan od 
neimara slobodne Jugoslavije čiju je slobodu, 
uvijek i samo cijelu, vidio ne samo kao ishod 
volje njenih naroda, već i kao dio opće slobo
de, nužne za ČovjeČniju budućnost čovječan
stva.

Činio je to kao običan čovjek po načinu na 
koji je Živio život. Kao istinski revolucionar 
po načinu na koji se borio za revoluciju. Kao 
neponovljiv mislilac po načinu na koji je iz
gradio svoju univerzalno humanu misao.

Učinio je to, poput rijetkih prethodnika 
takvog intelektualnog naboja, kristalno jasno:

Samoupravljanje u Jugoslaviji nije samo 
plod krvi i znoja njenih naroda i narodnosti 
u borbi za društvenu pravdu, već i dio soci- 

. jalističkih težnji narodnih masa širom svijeta 
nužno sve usmjereniji i nezaustavljiv proces 
socijalizma. I pravda može biti samo cijela, 
inače nije pravda.

Nesvrstavanje u jugoslavenskom tumačenju 
nije samo okvir za akciju ugnjetenih, obe
spravljenih i oneravnopravljenih naroda, već i 
preduvjet za ostvarenje socijalističkih težnji 
narodnih masa. Jer, nema slobodnih ljudi bez 
slobodnih naroda. Zato nesvrstavanje nije i 
ne može biti ničija rezei*va.

Univerzalni marksist dao ' je univerzalnu 
viziju čovjekove budućnosti: integracija ka 
kojoj se nužno kreće čovječanstvo može i 
mora da počiva na slobodi, pravdi i ravno
pravnosti ostvarenim dogovorom, jer sila — 
nikad 1 ni u ime bilo čega — nije sredstvo 
napretka.

Zato je umro samo čovjek, revolucionar 
koga su izgubili Jugoslavija i njen Savez ko
munista, socijalizam i samoupravljanje, ne
svrstavanje 4 Tsvljet.

Zato nije umro mislilac: misao Je, životna 
po svom sadržaju i po svojoj poruci, ostalu 
da živi. Vječno.

M. BABIC

Sve spremno za 
Općinsku izbornu 

konferenciju SSRN
#  Izborna konferencija održat 
će se 13. ožujka #  Utvrđen iz
vještaj o četvorogodišnjem ra
du Općinske konferencije #  
Predloženo da novo Predsjed
ništvo ima 13 članova.

Razmatrajući izvještaj o če- 
tvorogodišnjem radu Općinske 
konferencije SSRN Šibenik, 
Predsjedni.štvo općinske orga
nizacije Socijalističkog saveza 
stalo je na stanovište da je pre 
dloženi dokument dovoljna ba
za za raspravu na izbornoj 
konferenciji. Naznačena su ' i 
neka pitanja o kojima bi sva
kako trebalo razgovarati, ako 
se i ne unesu u zvaničan izvje
štaj. Tako je rečeno da bi svo
je mjesto morala naći veća ak
tivnost na uključivanju žena u 
jedinice teritorijalne obrane, 
trebalo bi govoi'iti o dobrim 
rezultatima ostvarenim na pla
nu samoupravne transformaci
je u oblasti obrtništva, o zdrav 
stvu koje još uvijek nema pro
gram razvoja, itd. Konstatira

no je također da bi trebalo vi
še i otvorenije govoriti o iz
gradnji Poliklinike gdje su 
uočeni veliki propusti, pa je za 
ključeno da uskoro Predsjed
ništva OK SSRN I OSV poseb
nu sjednicu posvete ovom pro
blemu.

Predsjedništvo OK SSRN za
ključilo je da se izborna kon
ferencija ove organizacije odr
ži 13. ožujka. Utvrđen je dnev
ni red i određeni nosioci svih 
aktivnosti na pripremi te sjed
nice. Kako se očekuje uvodni 
referat podnijet će Mladen Ra
dić, predsjednik OK SSRN.

Novo predsjedništvo koje (e 
biti konstituirano na izbornoj 
konferenciji brojit će 13 člano
va što će omogućiti da ovo ti
jelo, koje će biti izabrano u đu 
hu kolektivnog rukovodstva, 
djeluje efikasnije, da se češće 
sastaje i donosi odluke. Iz re
dova Predsjedništva svake go
dine birat će se predsjednik.

M. R,

IMa početku turističke godine

Ponuda za 
domaćeg gosta
Veljača je na izmaku. U 

ožujku već počinjemo govoriti 
o turističkoj predsezoni, o pr
vim -turističkim« lastama koje 
negdje sa sjevera stižu u na
še ožujskim suncem osunčane 
krajeve. Pa, iako još uvijek 
očekujemo po koju od tradicio
nalnih -marćenih« bura, u ožuj 
ku konkretnije razmišljamo o 
predstojećoj turističkoj sezoni, 
ubrzavamo pripreme, oslušku
jemo puls turističke Evrope, 
planiramo, putujemo na turi
stičke burze i sajmove, jed
nom riječju — živimo u oče
kivanju nove turističke sezone.

Početak tih priprema ozna
čen je u početku ovog tjedna 
tradicionalnim -Susretom turi
stičke ponude i potražnje*« odr
žanim u Zagrebu, kojem su 
prisustvovali i turistički radni
ci šibenske općine. Tzv. obrada 
domaćeg tržišta karakteristična 
je za ovo doba godine. Zagre
bački susret ukazao je, među
tim. na nedostatak pravodobne 
turističke potražnje među na
šim radnim ljudima. Sada je, 
zapravo vrijeme kada se može 
sve učiniti — osigurati dovo
ljan broj smještajnih kapacite
ta, organizirati kolektivne od
more u hotelima duž jadranske 
obale ili u unutrašnjosti, dogo
voriti popuste za dugoročnije 
korištenje i veći broj radnika. 
Ipak, »-Susretu turističke ponu
de i potražnje« odazvao se ma
li broj onih koji bi se trebali 
pojaviti u ulozi tražioca, dakle, 
radnih organizacija iz cijele ze 
mije. Kao da svi misle: Ima 
još vremena, A od onih koji 
su se pojavili, opet se većina 
njih izjasnila za korištenje u 
samoj špici ljeta, Sto će, s jed
ne strane ponovno dovesti do 
velikih gužvi u srpnju i kolo
vozu, a s druge če strane znar 
čili i ponovno sužavanje sezo
ne na dva ili tri ljetna mjese
ca.

Cesto se posljednjih godina 
žalimo da su domaći gosti za
postavljeni u odnosu na Inoze

mne. Sad kad je pravo vrijeme 
da u tom odnosu nešto izmije
nimo na bolje, izgleda da je 
zatajio naš osjećaj pravodo  ̂
nosti.

Kako su u -obradi domaćeg 
tržišta« prošli šibenski turistič
ki radnici saznat ćemo slijede
ći tjedan, nakon njihova po
vratka. Zasad recimo, da su u 
prošloj godini domaći gosti os
tvarili u svim turističkim mje
stima naše općine 1,320.000 no
ćenja, Što je za 15 posto više 
nego u 1977. godini.

Zivana PODRUG

u klupama
Pri Osnovnoj školi »Maršal 

Tito« radi i škola za osnovno 
obrazovanje odraslih. Do kraja 
ovog mjeseca obavljaju se u- 
piši za osobe koje nemaju za
vršenu osnovnu Školu. Obrazo
vanje u osnovnoj Školi je ubr
zano i za godinu dana mogu se 
završiti dva razreda. Inače, đo 
sada je osnovno obrazovanje 
usipješno završio veći broj po
laznika. Iz godine u godinu sve 
je više polaznika.

Pretpostavlja se da je broj 
onih koji nemaju završenu os
novnu Školu na području naše 
općine veći od broja koji se 
prijavljuje za Školovanje. Mož
da bi se- i udruženi rad trebao 
više zainteresirati za doškolo
vanje svojih radnika, jer među 
radnicima ima veliki broj onih 
kojima bi bilo prijeko potrebno 
osnovno obrazovanje

' R. TRAVICA
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jj Počeo osmi ciklus Omladinske političke škole

»Nacionalno pitanje u djelima klasika marksizma, doku
mentima i praksi Komunističke partije Jugoslavije« tema je 
osmog ciklusa Omladinske političke škole. Školu pohađa oko 
250 mladih, raspoređenih u pet odjeljenja, što je  dosad naj
veći broj u jednom ciklusu. Koliko je zanimanje vladalo kod 
omladine za pohađanje škole, najbolje pokazuje podatak da 
se prijavilo preko 320 omladinaca iz redova radničke, seoske. 
Školske i studentske omladine.

Računajući i osmi ciklus 
Omladinske političke škole, 
treba napomenuti da je ova
kvim oblikom idejno-politič- 
kog osposobljavanja do danas 
obuhvaćeno oko 700 omladi
naca. Istodobno, treba kazati 
da je naša Općinska konfe
rencija SSO Šibenik jedna od 
rijetkih na području SR Hr
vatske koja je realizirala sve 
cikluse. Posebno treba istak-

nejasnoćama. Upravo stoga 
drago mi je što ću proširiti 
svoja znanja, ali. i bolje dje
lovati u svojoj školskoj or
ganizaciji gdje sam predsjed
nik omladine. Škola, kao svo
jevrstan vid idejno-politićkog 
osposobljavanja mladih, zna
čajna je ne samo zato što 
nam daje nova znanja, već i 
stoga što potiče na aktivnost, 
pobuđuje zanimanje i prisi-

Ivica 5imac

nuti samoinicijativu u orga
niziranju teme »Od SKOJ-a 
do SSOJ-a.

Razgovarajući s nekolici
nom mladih, koji pohađaju 
ovaj ciklus pokušali smo sa
znati nešto o radu Škole, o 
saznanjima koja mladi stiču 
u njoj, neposrednom djelova
nju polaznika u njihovim o- 
mladinskim organizacijama 
nakon završetka škole.

Milivoj Ergić

ljava nas na samoobrazova
nje. No, čini mi se da bi O- 
mladinska politička Škola tre
bala imati mjesta i u mje
snim zajednicama.«

LJILJANA MILIC, učenica 
IV razreda Centra za odgoj 
i obrazovanje kadrova u u- 
pravi i društvenim djelatno
stima.

Nada Kresović

IVICA ŠIMAC, učenik IV 
razreda školskog centra za 
robni promet, ekonomsko o - 
brazovanje i tiuizam:

»Na žalost, do sada nisam 
pohađao ni jedan ciklus ove 
Škole, ali sam bio sudionik 
šestog ciklusa OPŠ u Pažani 
koji se organizirao za espe
rantsku omladinu. Zaista sam 
zadovoljan što imam priliku 
da slušam temu »Nacija i na
cionalno pitanje u djelima 
klasika marksizma, dokumen
tima i praksi KPJ-u odnosno 
SKJ-u«, jer je to područje 
izuzetno zanimljivo, a još u- 
vijek opterećeno i mnogim

Ljiljana Milić

»Nedavno sam pohađala se
dmi ciklus OPŠ »Od SKOJ-a 
do SSOJ-a«, pa mi je ovo dru
gi uzastopni ciklus. Prijavila 
sam se naprosto stoga što 
smatram da je nacionalno pi
tanje zanemareno, ostavljeno 
u prošlost, a naprotiv, mi
slim da je ono vrlo aktual
no. Uvjerila sam se u to već 
u prvim predavanjima, a još 
više zahvaljujući interesant
nim raspravama između pre
davača i, polaznika o odno
sima crkve i nacionalnog pi
tanja, crkve i Partije. Politi
čka Škola zaista je  izvanre

dan oblik idejne izgradnje 
mladih, no msilim da bi bilo 
još korisnije kada bi se više 
vremena ostavljalo za disku
siju a predavanja svela na iz
nošenje osnovnih podataka i 
problema. U ovom ciklusu 
ima čak pet odjeljenja, re
kla bih pomalo glomaznih, 
što je u neku ruku loše, jer 
polaznici ne mogu dobiti od
govore na sva brojna pita
nja.«

MILIVOJ ERGIC, radnik 
radne organizacije »Veletrgo
vina«, SOUR »šibenka«,

»Svaki čovjek, a naročito 
mladi ljudi, moraju upozna
ti društvo u kojem žive. nje
gove probleme i njihove uz
roke. Baš zato mislim da je 
Omladinska politička škola 
velika šansa mladima da ste- 
knu takva znanja, da se lak
še upoznaju s domaćim i 
svjetskim zbivanjima, jedno
stavno da ih lakše razumiju. 
Ovo mi je prvi put da poha
đam OPŠ, no imao sam pri
like da slične cikluse slušam 
za vrijeme odsluženja vojnog 
roka, a i na radnim akcija
ma. S obzirom na sredinu u 
kojoj živim, a koja je i ma
la i uz to slabo razvijena, 
vjerujem da će mi iskustva 
i znanja stečena u školi o- 
mogućiti da svojim mještani- 
ma. prije svega pripadnicima 
Omladinske organizacije, mno 
ga pitanja objasnim, učinim 
bližim i razumljivijim. Inače, 
u manjim mjestima posebno 
bi bilo korisno organizirati o- 
vakve oblike idejno-političkog 
osposobljavanja kao što je 
OPŠ.«

NADA KRESOVIĆ, student 
Ekonomskog fakulteta.

»U redovnoj školi nije mo
guće obogatiti svoja znanja 
svim onim sadržajima potre
bnim mladom čovjeku, pa 
zato mislim da je OPŠ izvr
sna nadopuna u Širenju i 
produbljavanju naših znanja. 
Organiziranje OPŠ izuzetno 
je  pohvalno, ali se ono ne bi 
smjelo zaustaviti samo na o- 
voj razini, već krenuti u ško
le. na fakultete u mjesne za
jednice i radne kolektive. Or
ganiziranije djelovanje na i- 
dejno-političkom obrazovanju 
mladih nameće se kao po
treba već duže vremena; jer 
su mladi često u vlastitoj i- 
dejnoj izgradnji prepušteni 
sami sebi. Završetkom ciklu
sa u Omladinskoj političkoj 
Školi rad i aktivnost njenog 
polaznika tek počinje, i to 
prije svega prenošenjem is
kustava i naučenog na omla
dinu u svojoj sredini. Vrlo 
dobro je kad se može poha
đati više ciklusa, jer tako 
mladi stiču sigurnost, lakše 
ostvaruju kontakt s predava
čima, uključuju se u diskusi
ju, itd. Treba zaista pohva
liti Općinsku konferenciju 
SSO koja je omogućila svim 
zainteresiranim da pohađaju 
ovaj ciklus, što se, na žalost, 
ranije nije moglo ostvariti.«

D. DOMAZEJ

T I M  » B .  K i d r i č «  u p r o j e k c i j i  s r e d n j o r o č n o g  p l a n a

Bržim korakom 
naprijed

Generalni direktor TLM »Boris Kidrič« Slavko Vrančić, 
govorio je  na OK SKH o  rezultatima koji su postignuti u 
ovoj radnoj organizaciji za protekle tri godine ostvarivanja 
srednjoročnog plana, te o  zadacima koji ih očekuju u na
redne dvije godine, a pogotovo o  onima vezanim za inve
sticijske programe.

Ako se želi dati generalna 
ocjena onog što su postigli 
u TLM »Boris Kidrič« za pro
tekle tri godine ostvarivanja 
srednjoročnog plana, onda se 
mora reći ono što je  ocjena 
za cijelu općinu: postignuti 
su doPn rezultati, prije sve
ga u proizvodnji i produktiv
nosti, ali u oblasti investira
nja u znatnom su zaostatku. 
Naime, još uvijek nije poče
la realizacija kapitalnih obje
kata — izgradnje treće hale 
eleKtrolize, te rekonstrukcije 
i modernizacije valjaoničkih 
kapacateta.

IZUZETNI PROIZVODNI 
REZUUTAIT U PROTEKLE 

TRI GODINE

Za posljednje tri godine 
proizvodnja u elektroiizi je 
rasla po stopi od 7 posto. In
stalirani kapacitet je  sada 75 
tisuća tona primarnog alu
minija (u Ražinama). a pro
šle godine proizvedeno je  73 
tisuće i 600 tona aluminija, 
Što se može smatrati rekor
dnom proizvodnjom, s obzi
rom na to da je  zbog reduk
cije potrošnje električne e- 
nergije proizvodnja bila ma
nja za tisuću tona. Ako se 
doda da je  proizvodnja u
1975. godini iznosila 68 tisu
ća i 500 tona, a da nisu za 
to vrijeme građeni novi ka
paciteti — dovoljno govori o 
naporima koji su učinjeni. 
Proizvodnja u Lozovcu tako
đer je  dostigla rekordan nivo. 
Prošle godine proizvedeno je
10 tisuća i 250 tona alumini
ja  što predstavlja porast od 
18 posto. Uz to valja nagla
siti da su instalirani kapaci
teti od 10 tisuća tona. Veliki 
porast proizvodnje ostvaren 
je i u proizvodnji alu-proiz- 
voda do čega je  došlo i usli
jed otvaranja novih kapacite
ta, ali prije svega zbog pora
sta produktivnosti rada. Naj
bolji rezultati^ su ostvareni u 
proizvodnji ljevačkih legura 
gdje je proizvodnja povećana 
za 68 posto. Proizvedeno je
11 tisuća i 704 tone legura 
što se također može smatra
ti rekordom s obzirom na us
ka grla u proizvodnji primar
nog aluihinija.

FINANCIJSKI REZULTATI 
— DRUKČIJI

Ukupan prihod i dohodak 
radne organizacije rasli su u 
protekle tri godine. Tako je 
ukupan prihod u 1975. godini 
ostvaren u visini od dvije mi
lijarde i 700 milijuna dinara, 
a u 1978. godini očekuje se 
oko četiri milijarde i 800 mi
lijuna. Jednako tako rastao je 
i dohodak radne organizacije, 
pa je tako u 1975. godini iz
nosio 330 milijuna, a očekuje 
se da će u prošloj godini biti 
oko 580 milijuna dinara. I 
ovi rezultati mogu se smatra
ti zadovoljavajućim. No. u is
to vrijeme valja to posebno 
naglasiti, bilježen je  značajan 
gubitak: u 1975. godini izno
sio je  10 milijuna dinara,
1976. godine 160 milijuna,
1977. gubitak je bio upola 
manji: oko 80 milijuna, a o 

čekuje se da će ove godine 
biti oko 50 milijuna dinara 
gubitaka.
Uzroci takvog stanja poznati 
su i o njima je govoreno u 
nekoliko navrata na svim op
ćinskim razinama, a ovih da
na će o položaju aluminijske 
industrije raspravljati i Vije
će udruženog rada Sabora ŠR 
Hrvatske, No, svakako treba 
naglasiti da se sporo otkla
njaju uzroci, sistemske mjere 
koje bi trebale omogućiti bo
lje poslovanje sporo se dono
se. Tako se već duže vreme
na govori o paritetu dolara, 
ô  tome da se izvozi po ma
njoj cijeni, a uvozi po dale
ko većoj, da su cijene doma
ćeg aluminija niže od onih u 
inozemstvu, previše je pristoj
bi koje aluminijska industri
ja  mora plaćati da bi uvezla 
repromaterijal — što dovodi 
u pitanje stimulaciju izvoza 
itd. Zbog svega toga u TLM 
»Boris Kidrič« nisu bili spre
mni da investiraju u izgrad
nju novih objekata da zao
kruže proces proizvodnje, a 
samo većom i još ekonomič
nijom proizvodnjom može se 
krenuti putovima ozdravlje
nja. Koliko ove objektivne'o- 
kolnosti utiču na poslovanje 
dovoljno će pokazati poda
tak da samo zbog pariteta 
dolara radna organizacij^i go
dišnje gubi oko 187 milijuna 
dinara.

INVESTIRANJE 
IMPERATIV RAZVOJA

U izgradnju objekata dosad 
je u TLM »Boris Kidrič« ulo
žena milijarda i 340 milijuna 
dinara. Sredstva su osigura
vana uglavnom inozemnim 
kreditima koji čine 85 posto 
od ukupnih ulaganja, ostalo 
su osigurali investitori i naše 
banke.,

U iduće dvije godine, sho
dno razvojnim planovima 
TLM, trebalo bi u iz;gradnju 
novih objekata uložiti ukupno 
tri milijarde i 230 milijuna 
dinara. Najviše će svakako 
biti uloženo u izgradnju tre
će hale elektrolize u Ražina
ma, te modernizaciju i re- 
konstrukciiu valjaoničkih ka
paciteta. No, investicijska će 
politika ići i u pravcu izgrad
nje objekata za finalizaciju 
aluminija u okviru »Eleme- 
sa«, novog pogona u Lozov
cu, a projektima se predvi
đaju i novi objekti u Drnišu 
i Sinju.

Sto se tiče zatvaranja fi
nancijske konstrukcije u to
ku su pregovori s predstav
nicima CSSR i DDR i šest 
domaćih kreditora. Po svemu 
sudeći osigurat će se 77 mi
lijuna dolara od stranih kre
ditora. Kraju se privode i in
vesticijski programi za iz
gradnju pogona gotovih odi je- 
vaka. Uz to valja naglasiti da 
će se u naredne dvije go
dine investirati u izgradnju 
ambulante, društvenog resto
rana i zgrade u kojima će bi
ti društvene prostorije, što je 
također prijeko potrebno.

M. RADOŠ



r
A Rt U gine teme

P la iv i osnovnih 
organizacija-temelj 
sistema planirania

Iz Saveza sindikata Jugoslavije upozoravaju da pri
preme za donošenje srednjoročnih planova razvoja za 
period od 1981. do 1985. godine moraju počeli odmah. 
Viječe Saveza sindikata Jugoslavije upravo je usvojilo 
program aktivnosti koji je po sadržini i rokovima usk
lađen sa programom SIV-a. Svoje, također usklađene 
programe, treba da donesu i sindikati u ostalim dru- 
štveno-političkim zajednicama i u kolektivima u priv
redi i izvan* nje.

Planiranje je jedan od najznačajnijih zadataka sin
dikata i društva u cjelini u narednu periodu. Čitava 
ova aktivnost bit će ispit zrelosti koji će pokazati ko
liko smo spremni da suštinu Ustava, Zakona o udru
ženom radu i kongresnih dokumenata pretvorimo u 
djelo.

Suština sistema planiranja je u tome da radnici u 
osnovnim organizacijama, udruženog rada raspolažu 
radom, sredstvima za proizvodnju, dohotkom i sred
stvima društvene reprodukcije u cjelini. Stoga, plano
vi osnovnih organizacija udruženog rada, koje utvrđu
ju radnici, čine osnovu za donošenje planova na svim 
drugim nivoima, sve do Društvenog plana Jugoslavije. 
Zbog toga se i inzistira na njihovoj usklađenosti, kao 
i na tome da planovi budu, prije svega, izraz moguć
nosti, a ne pojedinačnih želja i potreba, koje, kako se 
kasnije često pokaže, nemaju mnogo veze sa realnošću. 
Prijeko je potrebna također i istodobnost u donošenju 
planova i zasnivanje jednih na drugima, a pri svemu 
tome mora se voditi računa o kontinuitetu planiranja, 
odnosno o dosad postignutini rezultatinia. '

Upravo zbog toga, potrebno je upozoriti na neke 
nedostatke .koji su se pojavili u donošenju planova na 
čijem ostvarivanju sada radimo. J^ajprije, začuđuje či
njenica da i danas u pretposljednjoj godini tekućeg 
planskog perioda, više od 20 posto od ukupnog broja 
osnovnih organizacija udruženog rada nema svojih pla
nova. Uz to, samoupravne sporazume p osnovama pla
nova ima manje od polovine radnih i složenih orga
nizacija udruženog rada. Postojeći planovi su, po pra
vilu, samo zbir fizičkih pokazatelja, a radnici još nisu 
postali osnovni nosioci planiranja pa su oni u praksi 
prinuđeni da se samo izjašnjavaju o prijedlozima koje 
su pripremile stručne službe. Donošenje planova u 
mjesnim i interesnim zajednicama također je forma- 
lizirano. Praćenje sprovođenja planova je nedovoljno, 
a radnici najčešće dobivaju samo uopćene informacije.

Mora se nastojati, prije svega, da se u svim samo
upravnim zajednicama i organizacijama usvoje pla
novi i da planove donose radnici, a ne netko drugi u 
njihovo ime. To ne znači da treba negirati posao struč
niĥ  službi, koji je ipak nužan i veoma važan, ali treba 
više učiniti da one budu zaista stručne, jer je njihova 
sadašnja osposobljenost za poslove planiranja nedo
voljna. Dosljedno se mora težiti tome da dohodak, od
nosno uvjeti njegova sticanja, korištenja i raspodjele, 
čini osnovu i sadržaj svih planova. O cjelokupnom do
hotku moraju odlučivati sami radnici.

U planovima se mora voditi računa o cjelokupnim 
interesima radnika, a ne samo o proizvodnji i razvoju 
organizacije, kao što je to do sada najčešće bio slučaj 
Tako, na primjer, plan treba da predviđa koliko će se 
povećati dohodak, kakva će biti raspodjela dohotka i 
čistog dohotka, kako će se zadovoljavati raznovrsne 
potrebe radnika, počevši od stanova, do svih potreba 
standarda, obrazovanja, itd. Samoupravni sporazumi 6 
osnovama planova moraju sadržati zajedničke ciljeve, 
interese i zadatke, dio dohotka koji se udružuje, do
hodak koji će dati udružena sredstva i njegovo ra
spoređivanje, zajednički rizik i drugb. '

Organizacije sindikata — istaknuto je na nedavnoj 
sjednici Vijeća SSJ — moraju biti sposobne da se o- 
dupru svim pokušajima grupnovlasničkih odnosa i 
zatvaranju u uske lokalističke i poduzetničke interese, 
koji ponegdje još uvijek preovladavaju nad društve
nim. Vijeće je predložilo da se u radnim i složenim 
organizacijama udruženog rada razmotri potreba za 
osnivanjem tijela sastavljenih od predstavnika osnov
nih organizacija. Ova tijela bi se starala o priprema
nju planova, pritom ne odlučujući ni o čemu i ne 
zalazeći u prava samih radnika. Uz to, da bi planira
nje bilo što uspješnije, Vijeće se suglasilo s inicijativom 
Predsjedništva da se sačini neka vrsta podsjetnika ko
jim bi se podrobnije objasnio postupak planiranja na 
svim nivoima. Što će naročito pomoći organizacijama u 
privredi čije su stručne službe najmalobrojnije.

V. r e Se t a r

Iz pogona »Vinarije«: strojevi za punjenje boca

R O  „N A PR I«JE D »

M j e n j e  -  uijet proširenia d l e l a U l
»Naprijed« nije više obična soboslikarsko-ličilačka radna 

organizacija. Od kraja prošle godine, ovaj kolektiv je registri
ran kao radna organizacija za završne radove u građevinar
stvu. Kao takva, ona je na našoj općini nosušna potreba. Pa 
ipak, da li se već sada može reći da je  ovaj naziv, osim for
malne, i suštinska promjena u poslovanju »Naprijeda?«

V.

PREDUVJETI OSTVARENJA

Soideći po ambicioznim raz
vojnim .planovima »Napri
jed« će uskoro odista postati 
•takva radna organizacija. Prvi 
preduvjet od kojega ovisi os
tvarenje razvojnog plana 
predstavlja preseljenje 'ove 
radne organizacije na prosto
ru Bilica.

,»iNaprijedu« je  dodijeljeno 
8000 četvornih metara (a tre
nutno, zajedno sa skladištem 
i radionicama radi na 700 čet
vornih metara!) prostora u 
Bilicama, • Između »Revije« i 
»Drvoprerađivača«. Potrebno 
je sadg da (do 1. ožujka) ur- 
bamiisftl odrede uvjete gradnje, 
da bi potom sam »Naprijed« 
uputio općinskoj službi za i- 
movinsko-pravne odnose zah
tjev za otkup zemljišta od op
ćeg javnog interesa. A kada 
to zemljište postane vlasništ
vo ove radne organizacije, 
kompletirat će se projektna 
dokumentacija. Već je  sači
njen i dolbar dio financijskog 
elaborata, tako da će »Napri
jed« za proširenje predmeta i 
otbima svog poslovanja, moči 
paralelno s preseljenjem, u- 
pućivati zahtjev za dodjelu 
kredita i nabavljati opremu 
koja mu za to treba.

FkzE SELJENJA 
I RAZVOJA

U »Naprijedu« očekuju da 
će ove godine nočeli nriore- 
me za djelomičnu gradnju na 
novoj lokaciji (pošto'se riješe 
urbanistički uvjeti gradnje, 1- 
movinsko-pravni odnosi i ot
kup tla, investicijski elaborat 
i financijska konstrukcija te 
moigućnosti kreditiranja, sači
ne sporazumi sa šibenskim 
radnim orgainizaoijama oko 
njihovih potreba za završnim 
građevinskim radovima »Na
prijeda« .. .)

'Paralelno sa fazama 'Selje
nja, »Naprijed« će proširivati 
predmet i  obim poslovanja, i-

majući na umu u prvom redu 
zahtjeve i ipotrebe šibenskog 
tržišta. U prvoj fazi razvoja, 
osim sObosliikarskih i ličilač- 
kih radova, ovaj kolektiv će 
se ibavdtd a staklarskim, pod
nim oblogama, označavanjem 
horizontalne signalizacije ces
ta i grada, te radovima na bo- 
jadisanju predmetnih kons
trukcija, tvorničkih i lučkih 
postrojenja.

Druga faza ' proširenja
djelatnosti »Naprijeda«, u-
kljućila bi sve ostale završne 
radove u građevinarstvu, po
put keramičarskih, visećih 
stropova, raznih vrsta proče
lja, izolacija, i si.

Koliko bi kompletiranje us
lužnog procesa nizom završnih 
građevinskih radova značilo, 
ne treba posebno isticati, jer 
se za ovakvom radnom orga
nizacijom na našoj općini o- 
da'vno osjeća potreba. Sam 
»Naprijed« će time povećati 
ukupni prihod i uposliti veći 
broj novih radnika.

B. KOLAR

r
Iz industrije materijala 

ličenja i obrade
Uređenje unutrašnjih prostorija u stanovima i dru

gim stambenim objektima, ima dvojako značenje: po
red onog estetskog, i ono zaštitno a svemu tome i 
korisno. Znanost, kemija, tehnologija i industrija sva
kodnevno nam nude suvremena dostignuća, čijom pri
mjenom možemo riješiti mnoge probleme, samo ako 
znamo za proizvod, upotrebu i njegovu svrhu. Tako 
već sada u prodaji postoje specijalne vrste žbuka, bilo 
za pročelje zgrade ili uređenje dnevnih boravaka.

Postoji i materijal »-Kromosil-« za obradu zidova, 
koji sprečava prodor vlage u prostorijama, bilo da je 
pročelje od kamena, opeke ili bloketa. Također su novi 
i efektni proizvod tzv. lazurne boje za zaštitu drvenih 
materijala, a fungidni premazi sprečavaju pofave glji
vica od vlage u kuhinjama i kupaonicama, te drugim 
vlažnim prostorijama stana.

To su samo neki od novih tehnoloških rješenja 
uređenja unutrašnjosti objekata, obrade zidova, podova 
i pročelja. O njihovoj primjeni, u svom stručnom radu 
(na našoj općini) brine radna organizacija za završne 
radove u građevinarstvu, ili donedavno, soboslikarsko- 
-lićilačka organizacija udruženog rada »Naprijed-<^

Sastajući se redovito na informativnim skupovima 
sa stručnjacima naše i svjetske industrije boja, lakova 
i materijala završne obrade građevinskih objekata. 
»■Naprijed« je uspio održati »-trku sa naukom i indu
strijom«. Držeći se stručnih uputa proizvođača Čije 
artikle koristi u svojim radovima, (a nabavlja ih izrav
no u tvornicama) uspijeva naći rješenje i za mnoge 
probleme specifičnih obrada. Projektantima, investito
rima i građanima, >>Naprijed« bez obaveza, daje i 
savjete u pogledu upotrebe korisnog i jeftinog materi
jala za obradu pročelja, poda, obloga, ili unutrašnjeg 
uređenja stana,

B. K. J



TRAGOM JAVNE RASPRAVE

Prijedlozi Kaprija, Prvića i Žirja

Kako naseliti otoke
Razmatrajući Nacrt Rezolucije o osnovama politike dru- 

štveno-ekonomskog razvoja općine Šibenik u 1979. godini, 
otočkim mjesnim zajednicama Kaprije, žirje, Zlarin, Prvić 
Luka i Prvić Sepurina, nisu se učinile dovoljnim sve njene 
odredbe, a napose one koje govore o otocima.

Imajući ii vidu stalni trend opadanja stanovništva, dele-
facije ovih mjesnih zajednica uputile su zajednički prijedlog 

zvršnom vijeću Skupštine općine Šibenik, u kojemu traže 
dopunu točke 7/III Rezolucije, slijedećim navodom:

»U toku 1979. godine treba donijeti prostorne planove za 
Žirje i Kaprije, te provedbene planove za Žirje, Kaprije, Pr
vić i Zlarin; dalje da u toku 1979. godine, Zavod za p̂laJi 
općine izradi detaljne analize i planove razvoja ova četiri 
otoka: te sa radnim organizacijama utvrdi konkretne planove 
što i koja od njih, u okviru svoje djelatnosti, treba učiniti 
na otocima da se pronađe i zatvore financijske konstrukcije 
investiranja. Delegacije predlažu dalje: formiranje posebnog 
tijela Skupštine općine, koja će se brinuti za razvoj i nase
ljavanje ovog graničnog pojasa, kao i poduzimanje svih 
mjera (ne kaže se kojih?) koje odmah i parcijalno omogu
ćuju daljnji opstanak postojećeg stanovništva na otoku.

B. K.

Benzinska stanica na raskrsnici u Čistoj Maloj

Asfalt na cesti 
što preiuažu ziarinjani Konjevrate-Čvrljevo

Nacrt rezolucije o  osnovama politike društveno-ekonom- 
skog razvoja općine Šibenik u 1979. godini i Nacrt budžeta 
općine Šibenik za 1979. godinu detaljno su raznriotreni nedav
no na zajedničkom sastanku Savjeta i delegacije Mjesne za
jednice Zlarin.

U cjelini uzevši, prihvaćen je Nacrt Rezolucije, iako se to 
ne bi moglo reći za sve njene odredbe. Mislimo na onaj ma
terijal u kojemu se govori o razvoju otoka. Naglašavamo od
mah da su sudionici sastanka s posebnim zadovoljstvom po
držali stavove u kojima se govori o postignutim rezultatima 
prošle godine, napose one o dovođenju vode na otoke, mi, 
njihovu pažnju ovom prilikom usmjerilo je  pitanje potrebe 
i mogućnosti oslobađanja otočkog (oa ne samo njega, 
sa područja cijele općine) stanovništva od poreza na prihode 
od poljoprivrede.

Riječ je o jednoglasnom zaključku Zlarinjana da se Iz
vršnom vijeću Skupštine općine uputi prijedlog o ukidanju 
poreza od poljoprivrede. U prvom redu stoga, što se poljo
privredom na otocima bave stare i iznemogle osobe koje žive 
od umirovljeničke, socijalne ili pomoći članova obitelji koji 
žive u raznim krajevima svijeta i naše zemlje.

Uz to, riječ je  o »s teškom mukom« održavanju deficitar
nih dalmatinskih kultura, vinove loze, masline i višnje ma
raske. Općina ovim oslobađanjem poreza ne bi mnogo izgu
bila — tvrde Ziarinjani, argumentirajući to prihodom od 
840.000 dinara godišnje od ovog poreza. A, ako se tome do
daju troškovi od oko 600.000 za plaćanje službenika naplate 
poreza, gubitak bi bio znatno manji.

Ziarinjani su uputili i joŠ jedan prijedlog, smatrajući ne
dovoljnim sredstva za rad mjesnih zajednica. Planirano ie da 
se za rad svih devedeset, koliko ih ima na području Šiben
ske općine, izdvoji 2,700.000 dinara. A to je, orema ocjeni 
Zlarinjana neznatno, i mora se naći više sredstava iz do
datnih izvora.

B. K.

Početkom veljače ove godino 
stanovnici pet sela drniške Za
gore: Unešić, Nevest, Podumci, 
Utore Gornje i Utore Donje iz
glasali su mjesni samodoprinos 
u visini 4% na neto osobne do
hotke, na rok od tri godine, za 
modernizaciju ceste Konjevra- 
te — Unešić — Cvrljevo. Pre
gledavajući glasačke listiće, ko 
misija je utvrdila, da od ukup
no upisanih u glasačke spisko
ve, 80% je glasalo, a 20% koji 
nisu glasali pretežno su mje
štani na privremenom radu u 
inozemstvu. Koliko je stanov
ništvo tih sela životno zainte
resirano govori i podatak, da 
je na svim glasačkim listićim.a 
zaokruženo ZA, a mnogi od 
njih bili su spremni da odmah 
uplate cjelokupan iznos. Velik 
broj mještana tih sela, koji ži

ve i rade u splitskom, šiben
skom i drugim industrijskim 
bazenima, a nije ih moguće o- 
buhvatiti samodoprinosom, svo 
je ZA su dali dobrovoljnim pri 
logom i do 15.000 dinara na 
potpisanu izjavu, te bi prepo
ručljivo bilo da se i ostali pri
ključe ovoj akciji.

Uz ranije izglasani samodo
prinos u Mjesnim zajednicama 
Mirlovid Zagore i Radonića, 
može se reći, da se privodi kra 
ju zaokruživanje financijske 
konstrukcije, kako bi se dalo 
zeleno svjetlo za početak rado
va na toj cesti, koja po svom 
značaju prelazi lokalne okvire, 
vezujući tri susjedne općine: 
Šibenik, Drniš i Split.

Josip CULAR

U R o g o z n ic i:

Općinsko vatrooasno natjecanje

Ribarska pjesma
. . .Ponekad s pjesmom, ponekad stisnutih zubi — 
s k r a k o m  na kuku — umoran, opaljen suncem, 
rukom smjenjuje ruku. . .
Sutra, kad kukurikne prvi pijetao iz nečijeg dvoriSta —
otrgnut od sanja, s k a r t i l o n  o ruci —
naći će mjesto na pajoli l e u t a ,
trljajući oči umivene bistrim morem jutra. . .

(Ribar mog zavičaja)

Generacijama uvijek isto. Oni i more. Ribarski birodići, gajete i 
leuti, plovidba iz porta u porat, od Škoja do Skoja, od braka 
do braka. To je -ribarspkl život sa svim svojim ljepotama, suro. 
vostima i neizvjesnosti. To je život iščekivanja za bolje sutra.

Nakon dugih, naipomih ribarenja po lovištima Komatskog 
otočja, kad svrši m ra k , dolaze dani predaha. Gajete, leuti i 
a r t a pripremaju se za nove napore, za nove noći i dane koje 
će ribari proživjeti s morem. Tih dana, večeri ribari se oku
pljaju u mjesnoj gostionici, uz karte i vino, po starom a d e  tu. 
Tko bi pamtio nebrojene dosjetke, pune zdravog, ribarskog hu
mora. Dakako, u tim večerima ne mogu se rastati bez naše pra
ve dalmatinske pas me.

Stihovi i tekst J. TOMtN

Dobrovoljna vatrogasna dru 
štva na našoj općini pripre
maju se za ljetnu sezonu i op
ćinsko natjecanje koje će se 
održati u svibnju, najvjerojat
nije u Rogoznici.

Već su održani tečajevi za 
čin vatrogasaca u Primoštenu, 
Rogoznici i DVD TLM-a u 
Razinama, a priprema se a po 
četak takvih tečajeva u Skra
dinu i Pirovcu. Samo do kra
ja prošle godine, čin vatrogas
ca s položenim ispitom steklo 
je 54 Člana ovih dobrovoljnih 
vatrogasnih društava, i to 28 
u Primoštenu i 26 u TLM-u, 
Za nekoliko dana taj čin ste
ći će i pedesetak polaznika te
čaja u Rogoznici, te isti broj 
u Pirovcu. U općini Šibenik, u 
Okviru Vatrogasnog saveza, te 
čajeve za vatrogasne podofici
re završilo je 26 (polaznika.

'Osim 11 dobrovoljnih vatro
gasnih društava koje djeluju 
u okviru Vatrogasnog saveza 
oipćine (DVD mjesnih zajedni
ca: PrimoŠten, Rogoznica,
Skradin, Šibenik, Zaton, Piro- 
vac i Drniš, te RO: TLM-a, 
TEF-a, »Luke« i »Sipada«) 
planira se i osnivanje DVD-a 
u Vodicama, za kojim se os

jeća i te kakva potreba. Pred
uvjet za osnivanje je dovrše
tak vatrogasnog doma.

B.K.

Maškare 
u Vrpolju

U organizaciji KUD-a »Ivo 
Lola Ribar«, u Vrpolju je pro
šle subote priređena karne
valska fešta.

Maškare s'u tokom dana sa 
svojim popularnim Krnjom o- 
bišle cijelo selo, zavirile u 
svako susjedstvo, u svaku ku
ću. Mještani su po starom o- 
bičajit bogato darivali Krnju 
jajima, mrsom a ponajviše 
novcem. Uvečer, pred velikim 
brojem mještana Krnji se su
dilo. Optužnica ga je teretila 
za sve ono Što u mjestu nedo
staje i što ne valja. Iako je i- 
mao dobru obranu karneval
ski sud donio je odluku da se 
Krnje »kazni« smrću. Kazna 
je izvršena odmah. Poslije to. 
ga priređena je priredba i za
bava. I ova društvena akcija 
u potpunosti je uspjela, jer 
novčani prilozi mještana i za
rada od prodanih ulaznica na
mijenjeni su nabavci instru
menata za limenu glazbu.

R.P.

Tribunjci
uređuju

svoje
mjesto

Od nedavno smo javljali o 
brojnim akcijama m ješt^a 
Tribunja na uređenju naselja, 
Tribunjci su prionuli da do
brovoljnim radom, znači i sa 
•manjim sredstvima, počnu s 
uklanjanjem posljedica dugo
godišnjeg mrtvila.

Sada saznajemo da se neko
liko desetina Tribunjaca oda
zvalo na još jednu akciju. Na 
pet radnih mjesta, gradilo se, 
uređivalo, pripr^ a lo  i dovr
šavalo započeto. Kraj nogo
metnog igrališta izgrađen je 
zid dug 80 metara, a na mjes
nom groblju zasađeno je 40 
mladih čempresa. Istodobno 
počela je i izgradnja, odnosno 
proširivanje zgrade Poljopri
vredne zadruge, gdje će, na
kon dovršenja, biti smješteni 
novi pogoni za preradu poljo
privrednih proizvoda.

Turizam, uz poljoprivredu, 
postaje, sve važnija stavka u 
privredi Tribunja. Radi što 
uispješndjeg dočeka gostiju u 
novoj sezoni uređivana je pla
ža. Tu su dovezena četiri ka
miona kamena i prorijeđena 
borova šuma.

Očekuje se da će u Tribu- 
nju početkom slijedeće turis
tičke sezone biti otvoren i pr
vi aiuto-kamip u društvenom 
sektoru, na čijem se uređenju 
upravo radi. Kamp će biti 
smješten kraj nogometnog ig
rališta. Zanimljivo je da su u 
Tribunju pronašli jedno neo
bično, ali i korisno rješenje. 
Naime, sanitarni čvor bit će 
zajednički za igralište d kamp.

Predviđen je i niz drugih 
zahvata u proširenju turistič
kih kapaciteta. Tako će se, 
vjerojatno, u staroj crkvi, 
gdje je sada smještena uljara, 
urediti dvorana za višestruku 
namjenu. U privlačnom ambi
jentu te crkve uredit će se 
prostor za razne kulturne pri
redbe, kao što su koncerti i 
izložbe. U tu svrhu, već je 
naručena nova krovna kon
strukcija. Za to će jedan dio 
sredstava osigurati i RSIZ za 
kulturu i fizičku kulturu. Vje
ruje se da će dvorana biti pre 
dana na upotrebu do srpnja 
ove godine.

Spomenimo još samo jednu 
akciju u Tribunju. U suradnji 
sa SlZ-om za predškolski od
goj uređuje se i dječje igrali
šte smješteno kraj nedavno 
otvorenog dječjeg vrtića.

Z. BUJAŠ



6  liilBENSKILISri
A\ali osurt

Kad rješavaju u upravnim 
stvarima, organi uprave ne 
smiju zahtjevan od stranaka 

, u postupku da pribave uvje
renje o činjenicama o kojima 
vode službenu evidenciju ili 
o kojima službenu evidenciju 
vode drugi organi ili organi
zacije koje obavljaju javna 
ovlaštenja. Potrebne podatke 
dužan je, po službenoj dužno
sti, pribaviti organ nadležan 
za rješavanje u skladu s od
redbama Zakona o opće up
ravnom postupku.

Citirali smo 97. član Zako
na o upravi SR Hrvatske, jer 
njegovo učestalo nepoštivanje 
tisuće građana plaćaju svo
jim strpljenjem, gužvama na 
šalterima, izbivanjima s posla, 
iako se sve to Zakonom htjelo 
izbjeći.

Trenutno »kola se lome« na 
umirovljenicima od kojih je 
OSIZ mirovinsko - invalidskog 
osiguranja zatražio uvjerenja 
za zaštitu mirovinskog dodat
ka zbog Čega su po hodnici
ma Uprave prihoda ponovno 
gužve, redovi (ne)strpljivih.

Nema ni dva mjeseca otka
ko su se u Upravi prihoda o- 
slobodili prave opsade rodite
lja i svih onih koji su na za
htjev Zajednice zdravstvenog 
osiguranja morali izvaditi uv
jerenje 0 novom katastarskom 
prihodu. U određenom roku, 
jer je  u protivnom slijedila o- 
bustava isplate dodatka. Na 
šalterima je tada izdano pre
ko 10.000 uvjerenja za koja su 
građani najmanje dvaput- tre
bali doći — jednom da pod
nesu zahtjev a drugi put, da 
ih predignu.

Sve se to moglo znatno br
že i jednostavnije obaviti da 
je  ovaj put OSIZ poslao svog 
službenika sa uvjerenjima ko
me bi kolega iz Uprave pri
hoda pomagao da upiše izmje
nu i peČatira potpis.

Možda će netko reći: sve je 
to točno, ali to.j ^Idn — na 
počektu citiran — obavezuje 
samo organe uprave. I takvi
ma koji su bili nenamjerno 
ili pak namjerno u zabludi, 
Zakon o opće upravnom po
stupku odmah u prvom članu 
(stav 2) odgovara da su po 
njemu dužne postupati i or
ganizacije udruženog rada i 
druge samoupravne organiza- 
cjie.

Zašto se onda građani tako 
matlretiraju?

Rade TRAVICA

KUTAK MIS-a
DEKORACIJA OBJEKATA 
Ovih dana završeoii su svi 

planovi i projekti oko uređe
nja, odnosno dekoracije Šibe
nika, Zatona i sportskih ob
jekata za vrijeme održavanja 
Mediteranskih igara. O tim 
(planovima drugom prilikom, 
a za sada recimo samo da će 
sva ta mjesta biti označena 
službenim bojama MIS-a i bi
ti otvorena posebna prodajna 
i informativna mjesta.

GOTOV PLAN 
MEDICINSKE KOMISIJE 

Članova Medicinske komisi
je dovršili su plan i program 
rada u toku Igara. Po-red cje
lokupne brige o svim sudioni
cima Igara, prvi put u Šibe
niku bit će provedena doping 
kontrola

KAKVO SVEČANO 
OTVARANJE?

Upravo se obavljaju detalj
ne rasprave i razmatranja oko 
svečanosti otvaranja Igara u 
Šibeniku. Najvjerojatnije da 
će se jedan dio otvaranja o- 
držati na Poljani maršala Ti
ta, a ostalo na Trgu Repub
like (kraj Gradske vijećnice) 
a u zgradi Narodnog kazališta.

Skuplji prijevoz u 
oielpgrailsliooi prometp

Od 20, veljače na snazi su nove cijene, prijevoza 
na međugradskim linijama. Prosječno povećanje ci
jena na pojedinim linijama iznosit če 13, posto. Do 
poskupljenja je  došlo nakon višestrukih dogovora 
cestovnih prijevoznika u Hrvatskoj i Republičkog se
kretarijata za tržište i cijene. Naime, nakon prošlo
godišnjeg dvostrukog poskupljenja goriva u ukup
nom iznosu od 63%, bilo je  prijeko potrebno pove
ćati cijene usluga cestovnih prijevoznika kako bi se 
bar donekle osigurala njihova likvidnost. Istodobno 
sa povećanjem cijena gorivu porasla je i cijena au- 
to-guma za 307o, cestarina, a prošle godine je  po
višena i cijena registracije po sjedalima. Kako je 
dopušteno poskupljenje cijena-usluga prijevoznika 
samo 13% prosječno, cestovni prometnici se sada 
nalaze u dosta nezavidnoj situaciji.

»Autotransport« Šibenik prošlu je poslovnu go
dinu trebao da završi s pozitivnim saldom, bar je - 
tako izgledalo na osnovi rezultata poslovanja iz pr
vih še$t mjeseci. Međutim drugo poskupljenje‘ gori
va uzrokovalo je oko milijun dinara gubitaka. Pre
ma tome sudeći, ni početak ove godine neće omogu
ćiti likvidiranje poslovanja, posebno kad se ima u 
vidu da se cijene usluga prijevoznika smiju povećati 
samo jednom godišnje. Stoga preostaje jedino da se 
unutrašnjom racionalizacijom i još boljom organi
zacijom što više onemogući stvaranje gubitaka.

E. š.

SVEČANA OBAVEZA 
pripadnika šibenskoo Garnizona
Mladi vojnici u garnizonu Šibenik, dali su svečanu oba

vezu. Svečanosti koja je održana u kasarni >̂Rade Končar^ 
prisustvovali su i društvepo-politički radnici općine, članovi 
izviđačkih odreda, te pioniri 1 omladinci OŠ »Rade Končar«, 
i članovi obitelji vojnika.

U pozdravnom govoru drug Đuro Pojer, osvrnuo se na 
slavnu prošlost našeg NOB-a i revolucionarnog puta jedini
ca u kojima će mladi vojnici provesti svoj vojni rok, kao i 
na zadatke koji ih očekuju u izvršavanju borbene obuke i go
tovosti.

žarko Butulija, predsjednik SSO opčine naglasio je  vrlo 
dobru suradnju mladih naše komune ,s pripadnicima JNA, 
naveo primjere i brojna priznanja omladinskim organizaci
jama školskih centara, ustanovama i organizacijama udru
ženog rada, odnosno, organizacijama SSO u JNA.

P. POPOVIC

IZ PROFESIONALNE VATROGASNE JEDINICE

Nepažnja-uzrok požara
Samo od Nove godine do 

kraja prve polovice veljače, 
dakle, za pedesetak dana, Pro 
fesionalna vatrogasna jedinica 
šibenske orpćdne je interveni
rala 30 puta, od čega se u šest 
slučajeva radilo o znatnoj ma
terijalnoj šteti, dok ljupkih 
žrtava nije bilo.

Najveća šteta pričinjena je 
u požaru u stanu Pletikosa, 
(Skopska ulica broj devet) 
gdje je do vatre došlo uslijed 
kratkog -spoja na dnstalacija- 
ma.

Inače, valja spomenuti da 
je najveći broj požara, njih 80 
posto od ukupnog broja, , izbio 
u zatvorenim prostorijama u

Stanovima, kancelarijama Ui’ 
drugim objektima. Uzroikova- 
ni isu najčešće greškama na 
plinskim, te pećima na loživo 
ulje i drugim sredstvima gri
janja.

Ostalih 20 posto požara do
godilo se na Šumskim predje
lima šibenskog područja, ali 
su oni lokalizirani i gašeni bez 
težih posljedica zahvaljujući 
brzoj dojavi i intervenciji,, te 
vremenskim uvjetima koje ne 
pogoduju ■ širenju požara. A 
uzro*k i jednih i drugih poža
ra je nepažnja i nepoznavanje 
opasnosti koja iz nje vreba.

B.K.

Ivica Svraka Dragan Jurić Branko Bralič

Naša anUeta

Osobni dohoci preko 
tekućih računa

Svega desetak radnih orga
nizacija u Šibeniku, počelo je 
isplaćivati osobne dohotke 
svojim radnicima preko teku
ćih računa. Ovo platežno sre
dstvo nije nikakva novost za 
Jadransku banku, koja ope
rira s njim osam godina. Ipak 
tek' predstoji masovna upotre. 
ba ovog platežnog sredstva!

Iako je to i praktičan način 
bezgotovinskog plaćanja, za 
sada je u praksi malo slučaje
va naplate čekom. Tekući ra
čuni nailaze na nerazumije
vanje, a nije potpuna ni in- 
formiranost javnosti o njima. 
Na tu pomisao navode sluča
jevi odbijanja pojedinih pro
dajnih radnih organizacija da 
čekom naplate troškove svo
jih potrošača, a i odbijanje 
nekih drugih kolektiva da u- 
opče pređu na ovaj način is
plate osobnih dohodaka svo
jim radnicima, iako nema ni
kakvog rizika za naplatu.

Na pitanje, koliko koristite 
»novo« sredstvo plaćanja, 
Branko Bralič, Dragan Jurič i 
Ivica Svraka, kazali su nam:

BRANKO BRALiC: (radnik 
u trgovini): Još nismo počeli 
isplaćivati osobne dohotke te
kućim računima, iako očeku
jemo to svaki dan. Mislim da 
će se novi način plaćanja po
kazati efikasnijim od gotovi
ne, ali, opet nisam siguran da 
neće biti u banci gužve, iako 
sami tekući računi imaju pre^ 
dnosti poput mogućnosti šte
dnje, plaćanja čekom i dru
gih.

ZNAK PITANJA

Gdje ]e 
knjiga žalbi 
gostiju

Prema Zakonu o ugostitelj
skoj i turističkoj djelatnosti, 
šibenski su ugostitelji trebali 
najkasnije do 16, listopada 
prošle godine u svojim loka
lima uvesti knjigu žalbe go
stiju.

Međutim, nitko još nije po
stupio po toj odredbi. Zato će 
se obaviti kontrola svih ugo
stiteljskih radnji, Kazne se 
za tu vrstu prekršaja kreću 
(za društveni sektor) od 5.000 
do 20.000 dinara, a za privat
nike od 3.000 do 20.000 dina
ra.

Ugostitelji trebaju, pošto u- 
vedu ovjerene knjige, odmah 
ili najkasnije u roku od 15 
dana obavijestiti nezadovolj
nog gosta o tome što su učini
li povodom iznesenih prigovo
ra,

R. T.

' DRAGAN JURIC (skladî  
štar »Sibenke«): Mislim da 
će taj novi način isplate osob
nih dohodaka biti bolji od o- 
vog u blagajni poduzeća. V 
prvom redu stoga što može
mo ostavljati jedan dio nov
ca u banci. Mislim da bi sve 
radne organizacije trebale od
mah preći na tekuće račune 
u pogledu isplate osobnih do
hodaka, pogotovu što svi ko
risnici novog načina plaćanja 
kažu da su zadovoljni.

IVICA SVRAKA (strojarski 
tehničar): Isplata osobnih do
hodaka preko tekućih računa 
u mom kolektivu, TLM-u, ot
počela je, ali pošto sam tek 
došao iz kadrovske službe u 
JNA, još primam plaću u ko
lektivu. Za tekuće račune ne 
znam što da vam kažem, čuo 
sam za njih, za veće moguć
nosti Štednje, lakše evidenti
ranje, i tako dalje. Sve pred
nosti i manjkavosti pokazat 
će se u praksi, što opet, ovisi 
0 ponašanjima . pojedinaca i 
radnih kolektiva, a i banke.

B, KOLAR

ZAHVALA
U povodu nenadokna

divog gubitka naše vo
ljene majke

ANE VULETIC 
rođ. Naldć

od koje smo se opro
stili dana 12. veljače 
1979. godine izražava
mo našu najiskreniju 
zahvalnost zdravstve
nom osoblju II B odje
la opće bolnice Šibenik, 
na humanoj brizi i is
kazanoj pomoći do pos
ljednjeg trenutka nje
nog života.

■Posebno zahvaljujemo 
đr Mati Unkoviću, mr. 
Đorđu Rismondu i me
dicinskoj sestri Tatiani 
Peran na višegodišnjoj 
brizi o njenom zdravlju 
i pomoći koju su joj 
ukazivali.

Toplo zahvaljujemo 
drugovima radne Zajed
nice elektrostrojnog o- 
državanja (elektro-radi- 
onica i elektronika) 
TLM »Boris Kidrič«, 
RSD »Galeb«, stanarima 
zgrade Njegošev trg 2 c, 
te svoj rodbini, prijate
ljima i znancima, koji 
su na bilo koji način 
izrazili sućut, sudjelo
vali u ispraćaju i cvije
ćem okitili posljednje 
počivalište mile nam 
pokojnice.

Još jednom svima ve
lika hvala!

Ožalošćena djeca 
s obiteljima



Vidici - novo gradsko naselje
Prvi stanovnici Vidika dose

lili su se u ovaj krajnji jugois
točni dio-grada prije deset, pet 
naest, ili više godina. Teško se 
u ovom trenutku sjetiti kad je 
točno izgrađena prva kuća i 
kako je  u tim danima izgledalo 
ovo buduće gradsko naselje. 
Tek narasle potrebe za stam
benim prostorom i nem oguć
nost da se taj prostor pronađe 
u dotadašnjim dijelovim a gra
da, proširile su stambene zone 
na područje prema ju žn om  gra 
dskom izlazu. Počelo se, kao i 
na mnogim drugim mjestima, 
najprije s individualnom  stam
benom izgradnjom, dakako bez 
urbanističkog plana, da bi se 
nekoliko godina kasnije javila 
potreba i za kolektivnim  stam
benim zgradama, današnjim vi 
šekatnicama, koje obično prve 
ugledamo kada Jadranskom ce 
stom dolazimo u Šibenik s ju 
ga.

Prvi plan Vidika iz 1965. go
dine uokvirio je  na neki na
čin, tu naraslu potražnju za 
stambenim prostorom na ovom  
dijelu grada. Na relativno »-te
škom « području bila je  tim 
planom predviđena dosta gu
sta stambena izgradnja, pa su 
i Vidici uskoro postali još je d 
na gradska graditeljska zona, 
da bi do danas bili, ipak, tek 
dijelom  izgrađeni. Realizirano 
je, naime, svega nekoliko stoti
na stanova, od kojih oni izgra
đeni u privatnom aranžmanu 
u većini slučajeva nem aju ni 
uredno izvedene kom unalne pri 
ključke.

Dosadašnja realizacija V id i
ka pravi je  prim jer naselja 
koje se gradilo vodeći računa 
isključivo 0 “naraslim stam be
nim potrebama, obično »p o  hit 
nom postupku« i prema prak
tičnim potrebama ubrzanog ži
votnog toka. Bez težnje za os- 
m išljenijom  i sadržajnijom  ži
votnom  zajednicom , bez ikak
vih značajki, urbane —  gradske 
fizionomije. Kuća do kuće stan 
do stana, deficit svih pratećih 
i  javnih sadržaja —  to je  ugla
vnom  rezultat dosadašnje izgra 
dnje ovog gradskog naselja.

Zbog svega toga došlo se do 
zaključka da postojeći plan V i
dika treba revidirati. Skupština 
ODĆine Šibenik donijela je  još 
1973. godine odluku o izradi no 
vog plana Vidika. U O pćin
skom zavodu za urbanizam o- 
vaj je dokument izrađen Četiri 
godine kasnije. Do danas je  pro 
šao kroz javnu raspravu u M je 
sno] zajednici V idici, a razm o
trili su ga i prihvatili odborni
ci skupštinskih vijeća. N jegova 
potpuna realizacija upravo pre 
dstoji.

Vidici su, kao što je  poznato, 
prvo šibensko gradsko naselje 
koje će se graditi po načelima 
usmjerene stambene izgradnje, 
dakle, s unaprijed planiranim 
svim stambenim prostorima, ob 
jektima infrastrukture i osta
lim pratećim sadržajima.' Os
novna postavka prihvaćenog ur 
banističkog plana je  da se kom 
pletira postojeća stambena iz 
gradnja na Vidicima,, da se iz
grade i upotpune prostori za 
trgovinu i različite uslužne dje 
latnosti, zatim za odgoj i ob 
razovanje, da se urede saobra- 
ćajnice i parkirališni prostori, 
te da se konačno oplem ene sve 
zelene i rekreacione površine.

Osnova prostorne koncepcije 
tem elji se na bitnom  odvajanju 
dvaju prostora: gusto izgrađe
nog dijela (stanovanje i svi pra 
teći sadržaji) s gornje strane 
Ulice Borisa K idriča i gotovo 
neizgrađenog dijela s donje 
strane ove prometnice. I sva 
daljnja stambena izgradnja 
(oko 600 stanova, isključivo u 

- višekatnim stambenim zgrada

ma) locirat će se u gornjem  di
jelu naselja. Donji dio bit će, 
prvenstveno, nam ijenjen rekre
aciji. U naselju od oko 6.000 
stanovnika, predviđena je na 
površini od preko 5.000 četvor
nih metara, u neposrednoj b li
zini glavne prometnice, izgrad
nje trgovačko-poslovnog sredi
šta, sa samoposlugom, tržnicom, 
ambulantom ,zanatskim djelat
nostima i servisima, ugostitelj
skim objektom  i društveno-kul 
turnim centrom, a planirana je 
i izgradnja pat odgojno-obrazo 
vnih ustanova (2 vrtića, 2 jasli 
ce i 1 škola) za oko 1200 djece.

Urbanistički plan Vidika po
sebno predviđa izgradnju otvo
renih ili natkrivenih parkirali
šta (većim dijelom ) i zatvore

nih garaža, te uređenje zelenih 
površina i rekreacijskih zona u 
dijelu ispod Ulice Borisa K id
riča, s uređenim igralištima i 
sportskim terenima za mali no
gomet, rukomet, odbojku, raz
ne atletske discipline, kao i za 
streljanu i boćanje.

Od industrijsko-zanatskih ak 
tivnosti, na Vidicim a se, uz po
stojeće pogone vinarije, predvi
đa rasadnik poduzeća »K ras«, 
kao i zona privatnih obrtnika.

Većina ulica u naselju bit će 
nam ijenjena isključivo pješaci
ma, pa bi se na taj način tre
bala izbjeći sadašnja potpuna 
»zagušenost« prometom u mno 
gim dijelovim a Vidika.

Živana PODRUG

što je sa „Sedmim 
kontinentom“

GLAVNOM  UREDNIKU 
ŠIBENSKOG LISTA

Dragi čika uredniče,

Danas smo slušali priču o 
Sedm om kontinentu  i o Festi
valu deteta u vašem  lepom  
gradu. Slušajući ovu priču  
skoro smo videli viziju  te slo
bodne zem lje, zem lje radosti, 
ljubavi i drugarstva i, narav
no, odmah smo pozeleli da se 
nađemo na Sedmom kontinen
tu, Ali, istovrem eno, bili smo 
i razočarani kada smo dozna
li da je  ovaj otočić na našem  
plavom  Jadranu u vek  pust, i 
da je  sve to ipak samo priča, 
samo bajka, i da još u vek  na 
ostvarenju tog humanog pro
jek ta  ništa n ije učinjeno.

Mi vas molimo, čika ured
niče, da prenesete naše želje  
drugovima u Šibeniku, da ne 
odustanu od ove zamisli. Mi 
sm o spremni, a veru jem o da 
su i sva deca širom naše ze 
m lje, pa i celog sveta  sprem 

na da učestvuju  u izgradnji 
Sedmog kontinenta. Mi ćem o  
moliti svoje roditelje, sve lju
de dobre vo lje  i sve one koji 
vole decu, prijateljstvo i mir, 
da nam pomognu da izgradi
mo tu zem lju dece, uzorak bu
dućnosti čovečanstva.

Drugarski vas pozdravlja
mo.

Učenici šestog razreda  
osnovne škole

»VU K  KARADZlĆ<t, 
Beograd

Vesna Balaković, Vera Ra- 
dovanović, L jiljana Matić, I - 
vana M agovčević, Zvonko V u- 
kosavljević, Biljana Nenič, 
Dejana Vujanić, Dragana Po- 
pović, M arija Pipovski, Tatja- 
na Stanković, M irjana Pantić, 
Vitomiir Stefanović, Gordana 
Aničić, M aja Popović, Branka 
Bratić, Svetlana Jovanović, 
Angelina Đukić, M laden K o- 
sanović, Goran M iloj čić.

Jedan od rijetko 
sačuvanih spomenika

Za vrijem e kratkotrajne francuske uprave u Dalmaciji 
(1806— 1813.) i u prvim  godinama Države SHS uništavani su 
mnogi spom enici nastali u doba m letačke vladavine u Šibeni
ku. Međutim, jedan od rijetko  sačuvanih spom enika jest ovaj 
natpis na grbu, što se nalazi na sjevernoj strani gradskog zida, 
pored tvrđave Sv. Mihovila, a glasi:

A loysio Priuli Praeside Provinciae 
Praestantissimo Annuente  
Vincenti Emo Praetore  
Vigiliantissimo Curane 
H oc In Hostes Proqmgnaculum  
Erectum
Anno A erae Christianae 
M D C X X X lX .

Iznad natpisa su grbovi kneza i kapetana Vincenza Ema, 
generalnog providura A loysia Priulia, te  kam erlenga i kašte
lana Filia Salomona.

Ploču je  postavio  1637. godine V incenzo Emo na zidinama 
grada i baš na m jestu  gdje se tada nalazila tzv. »Batteria Ma- 
dona«.

Snimio Danilo Triva

P.S. M olim o vas da uz pis
mo objavite i ovu pesmlcu o 
Sedmom kontinentu, literarni 
rad naše drugarice B iljane 
Nenić, učenice VIS OS »VU K 
K A R A D ŽIĆ «:

R U K A  —  RUCI

Ruka— ruci, 
svi smo za jednakost! 
Ne volim o ratove, 
ne volim o pakost.

N ek se ljudi ne dele  
ni po boji kože.
Neka svako radi 
što um e i može.

N ek svi m ogu čitati 
kakve hoće knjige, 
nek  sui budu veseli, 
nek  nem aju brige.

Hvatajm o se u kola 
velika, široka.
Neka ljubav b ije  
iz svakoga oka.

Odgovor uredništva
D R A G A  DJECO,

Žao nam je  što na vaše pis
mo ne m ožem o optimistički od 
govoriti. Ideja o »7. kontinen
tu« za sada je  još uvijek samo 
ideja oko koje se događa vrlo 
malo konkretnih stvari. Sve ak 
čije (i onoliko koliko ih je  b i
lo) zastale su još prije godinu 
i po dana, i to na nivou R e
publičke konferencije SSRN. Iz 
gleda da se zapravo ne zna tko 
bi trebao biti glavni nosilac ak 
čije, pa republički organi oče
kuju to od općinskih, a općin
ski od republičkih. Jedno je  ja 
sno —  za realizaciju ovako ve
like i značajne ideje potrebne 
su daleko veće snage od naših 
lokalnih, općinskih.

Drago nam je  što se zanima
te za »7. kontinent« i što ste 
spremni pomoći. To znači da 
ideja još uvijek živi, i da oni 
kojim a je  namijenjena, a to su 
djeca, računaju na nju. A  po
m oći ćete nam tako da u svo
jo j sredini i dalje šijete njeno 
sjeme. Možda nekad i urodi pio 
dom, možda i stariji jednom  
poslušaju vaš glas.

UREDNIŠTVO

Priznanja radnicima 
G P „I. L  Lavčević"

Na Šibenskom gradilištu rad
ne organizacije »I. L. Lavće- 
vić«, prošlog ponedjeljka je  pri 
ređena skromna svečanost u 
povodu 31. godišnjice ovog na
šeg renomiranog građevinskog 
poduzeća koje na području na
še općine obavlja niz značajnih 
radova od kojih su svakako 
najzapaženiji izgradnja stam
benih objekata na Subićevcu, 
hangar M IS-a u Zatonu i dru
gi-

Na skupu radnika gradilišta 
u Šibeniku 29 jubilaraca dobi

lo je  priznanje za dugogodišnji 
rad u kolektivu. Za 20 godina 
rada: R ajko Travica, Simo Dev 
rnja, Branko Milović, Stevan 
Tomasović, Petar Radnić, Sto- 
jan Romić, Kata Dragović, Ma
te Arambašić i Branko Bure.

Za desetogodišnji rad plakete 
i priznanja dobilo je  20 radni
ka.

Također u sklopu jubileja, 
cva radna organizacija priredi
la je  drugarski sastanak za oko 
35 svojih umirovljenih radnika.

D. G.
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Kazalištu obnoviti ruho
Zgrada Šibenskog narodnog kazališta, stara stotinjak go

dina, u zadnjin 10 je u više navrata doživjela obnovu svojih 
unutrašnjih i vanjskih prostora. Do tada, bila je  u vrlo 
lošem stanju, čije ostatke, na žalost, i danas trp i... No, da 
bi se uklonili ostaci takvog bezmalo derutnog stanja, te da 
bi se zgrada teatra potpuno priklonila svojoj funkciji, uskoro 
će ponovno početi radovi koji će u dvije etape uglavnom 
ukloniti tragoVe svih oštećenja i loših radnih uvjeta.

Investicijskim programom i projektno-tehničkom doku
mentacijom predviđeno je u prvoj etapi radova uređenje kro
va, pozornice sa glavnim zastorom i potreonom mehanizacijom, 
garderoba za glumce i za publiku, društvenih prostorija loža 
i galerija na trećem katu.

■ Ova etapa radova trebala bi biti dovršena do ovogo
dišnjeg Festivala djeteta, a stajat će 2.950,000 din; 1.600,01X1 
din trebala bi osigurati Jadranska banka, a ostatak sredstava 
Republički i Općinski SIZ u oblasti kulture.

Da bi se potpuno uklonili dotrajali nedostaci, bit će po
trebno provesti i drugu etapu radova u kojoj će biti adapti
ran i uređen foaje, centralna portirnica, biljetarnica i atrij, 
a bit će postavljena i nova scensko umjetnička rasvjeta.

J. G.

Uz Dan osnovne škole Matauulj^

Trideset godina škole
Tridesetogodišnji vijek je  vrlo relativna 

stvar. . .  S jedne strane, onaj koji ga nosi 
je  zapravo mlad, a s druge, tolike godine 
moraju biti bremenite radom i događajima. 
Tako je  zacijelo i sa Osnovnom Školom »Si- 
m o Matavulj«. U nekim »ljudskim« mjerili
ma ona je  »mlada« a u drugim, općenitim,, 
ona spada u one »stare« radne organizacije 
s čijim  vijekom gotovo mjerimo vijek našeg 
života u slobodi, koji sê  bar poratnim ge
neracijama, čini beskonačan...

Osnovana odlukom Povjereništva za pro
svjetu Gradskog narodnog odborai Osnovna. 
škola »Simo Matavulj« počela je rad 12. 9. 
1949. i tako postala prva (tada sedmogodiš
nja) osnovna Škola u oslobođenom gra'^u. 
Imala je  te davne godine 13 odjeljenja i 714 
učenika, a nastava se privremeno odvijala u 
zm-adi gimnazije. Već slijedeće godine pre
šla je  u vlastitu novosagrađenu zgradu u 
kojoj i danas radi. Prvi direktor bio je Vi
ktor Adum. U školskoj godini 1950/51. Ško
la prerasta u osmogodišnju, sa T7 odjelje- 
nja, pa, budući da. muči istu muku kao i 
danas, a to je nedostatak prostora, neka od
jeljenja moraju raditi opet u zeradi Gimna
zije. Ispred školske zgrade podignuto je  u 
šk. g. 1952/53. poprsje našeg poznatog knji
ževnika Sime Matavulja, i to prigodom 100. 
godišnjice njegova rođenja, pa tada škola i 
biva nazvana njegovim imenom s kojim ži
vi već tri desetljeća.

Danas, Osnovna škola »Simo Matavulj« 
ima 775 učenika i 56 radnih ljudi.

Kroz svoje tridesetogodišnje djelovanje 
istakla se ne samo radom u redovnoj nasta
vi, već i u čitavu, nizu izvannastavnih zani
manja, u akcijama od općinskog, republi

čkog i saveznog značaja. Cvjeta, između 
ostalog, izdavačka djelatnost; već 18 godina 
izlazi Školski list »Mi mladi« (danas svakako 
jedan od najboljih školskih listova u našoj 
općini), povremeno izlazi list »7. kontinent« 
kao i Zbornik literarno novinarskih radova 
četvrte generacije mladih literata i novina
ra. Treba reći da je  ta »grupa slobodnih 
aktivnosti za svoj dugogodišnji rad u opće- 
jugoslavenskoj suradnji dobila i niz velikih 
priznanja. Ovdje ćemo istaknuti samo Prvu 
republičku nagradu na VI susretu literata i 
novinara i »Zlatnu značku« Republičke kon
ferencije Saveza društava »Naša djeca«, naj
veće republičko priznanje.«

Učenici škole »Simo Matavulj« uz pomoć 
svojih nastavnika, danas rade u velikom 
broju sekcija: u povijesnoj i dramskoj, gru
pi Klubu mlađih t^^hničara, Pionirskom sve
učilištu, itd. Takmičari te škole zauzeli su 
i prvo mjesto u dvomjesečnom kviz-natje- 
canju što ga je  organizirao Radio-Šibenik 
o terhi »Koliko poznaješ svoju .pionirsku 
organizaciju«, a postizali su niz značajnih 
rezultata i u raznim drugim natjecanjima. 
Treba reći da su se svi ti rezultati postizali 
u prilično teškim prostornim i materijalnim 
uvjetima koji školu prate od osnutka. Od 
osnutka, naime, učenici škole nemaju svoju 
gimnastičku dvoranu, rad viših i nižih ra
zreda je odvojen, velik je broj đaka putni
ka, itd.

No, svojim radom i zalaganjem, čiji smo 
samo jedan dio vidjeli u utorak na proslavi 
Dana Škole, učenici i osoblje škole »Simo 
Matavulj« kao da iz godine u godinu doka
zuju da se — sve može kad se h oće . . .

J. GRUBAC

Dotrajali unutrašnji prostori Kazališta

TRIBI!\I U 6 ^

99
iE ôgraim »Tribine u 6« koji 

organizira • Kulturno-umjetni- 
čka poslovnica Centra za kul
turu, nastavlja se. u srijedu. 
Tema će ovaj put biti »doma- 
ća'<. Bit će, naime, , riječi o 
»Kulturnom trenutku Šibeni
ka«, 0 kojem će govoriti direk
tor Centra za kulturu Drago 
Putpiković, V. d. direktor Grad 
ske biblioteke »Juraj Sižgorić« 
Emica Bego, direktor Muzeja 
grada Šibenika Slavo Grubišić

i tajnik SlZ-a za kulturu Ivo 
Livaković. Bit će to prilika da 
se još jedanput »pretresu« svi 
problemi šibenske kulture, po
čevši od onih najakutnijih kao 
što je kriza publike na kultur
nim priredbama, preko kronič
nog nepostojanja nekih osnov
nih oblika kulturnog rada do 
nesumnjivih uspjeha i rezul
tata rada postojećih institucija 
u oblasti kulture.

T R IB IN A Njihov ili nas problem
»Sve organizacije posebno su 

dužne da stalnim primanjem u 
Savez komunista radnika i mla 
dih koji se ističu u radu, stva
ralaštvu i razvoju samouprav
nih odnosa, osiguraju i obnav
ljaju svoju klasnu i socijalnu 
osnovu«. Tako stoji u Statutu 
Saveza komunista Hrvatske. A 
sudeći • po broju mladih u 
OOSK našeg centra, po njiho
voj aktivnosti, radu, pa, ako 
hoćete, i priznanjima za to, Cen 
tar za obrazovanje kadrova u 
upravi i društvenim djelatno
stima upravo je takva organi
zacija. No, dodajemo odmah, i 
jedna od rijetkih u gradu.

Osnovna organizacija SK u 
našoj školi zaista je brojna, o- 
sobito kad je riječ o mladim 
članovima, tj. učenicima. Ima 
ih ’91. No, kako rekosmo, slič
nih primjera u Šibeniku nema. 
Ako je vjerovati podacima iz 
novina (»Slobodna Dalmacija«, 
26. prosinca 1978.) u Metalur- 
ško-metalskom školskom cen
tru primljeno je ove godine sa
mo 16 učenika i nastavnika, a 
tek nešto više u Školskom cen
tru za obrazovanje radnika u

industriji i zanatstvu. SK u 
TLM-u »Boris Kidrič« primio 
je 18, a OOSK u TEF-u 13 no
vih članova. Razlike su ne
osporno velike, nezanemarive i, 
rekli bismo, čudne. Zašto do 
njih dolazi?

Možda bismo najprije kon
statirali da COKUD po broju 
primljenih u SK odskače. Pa 
ipak, po mnogo čemu sudeći, 
čini se kako učenici COKUD-a 
imaju najmanje razloga da po
stavljaju spomenuto pitanje.

Brojnost, istina, ne mora biti 
mjerilo vrijednosti, ali ako se 
kvantiteta i kvaliteta nađu na 
istom mjestu, onda to više nije 
»medalja s dvije strane« (o 
kojoj govori autor spomenutog 
članka). A ovdje sve navodi na 
takav zaključak. 35 omladinki 
i omladinaca završilo je s us
pjehom sedmi ciklus Omladin
ske političke škole, a 39 ih. je 
sudjelovalo na SORA-ma »Sa
mac—Sarajevo«, »Saya’78«, »Si 
sak’ 78«, i vratilo se s brojnim 
udarničkim značkama i drugim 
priznanjima. U o,ba slučaja pri 
javilo ih se daleko više, ali im 
iz objektivnih razloga nije udo '

voljeno. Slično je i s osmim 
ciklusom OPŠ. Ostvarena je za 
pažena suradnja s Općinskim 
komitetom SK, Općinskom kon 
ferencijom SSO, s kasarnama 
»Rade Končar« i »Ante Jonić«, 
omladinom TLM-a »Boris Kid
rič«. Velik broj učenika CO
KUD-a uključen je u »Muzič
ku omladinu«, »Narodnu tehni
ku«, Savez izviđača, »Šibensku 
narodnu glazbu«. . .  I kad se 
prijedlozi iz mjesnih zajednica, 
sa ORA, iz kulturno-umjetnič- 
kih društava, sportskih klubo
va »poklope« s onima iz raz
rednih zajednica, (koji su, za
pravo, presudni)- onda više ne 
možemo govoriti o pogrešnom 
izboru, slučajnostima, bespo
trebnoj masovnosti. Ne kažemo 
da u ostalim školama i organi
zacijama nema sličnih, primje
ra, ali zašto je onda tako ma
li broj mladih zastupljen u SK? 
Ili sve ovp ne znači puno i 
nije pokazatelj određene kvali
tete? Pitamo se kakvi su to uv 
jeti potrebni za ulazak u SK 
i kakav zapravo treba biti mi a 
dî  komunist? Što očekivati od 
osamnaestogodišnjih i mlađih

učenika i mladih radnika? Da 
dobiju orden rada ili neko slič
no priznanje, pa tek onda crve 
nu knjižicu? Konačno, može li 
se s istog aspekta govoriti o 
problemu te vrste u školama, 
koje svake godine primaju sto
tinu i više mladih, budućih po
tencijalnih članova SK, i u tvor 
nicama gdje je taj broj daleko 
manji? Inače, kad smo već kod 
tvorničkih hala, vjerujemo da 
bi se »mršavi rezultati« prima
nja mladih u SK trebali anali
zirati najprije tu, jer je, zna
mo to dobro, radnička kiâ â 
već odavno baza našeg društva.

I na kraju, vraćamo se opet 
na.onaj isti zaključak: učenici 
COKUD-a zaista imaju najma
nje razloga da brinu zbog svo
je »masovnosti«. Štoviše, mogu • 
biti ponosni na to. Jer, priznat 
ćete, sramota je imati omladi
nu koja se pokazala i dokazala 
bezbroj puta u teoriji i praksi, 
m ade »na kojima sve ostaje«, 
znati da upravo SK pravilno us 
mjerava njihovu aktivnost, a 
držati ih po strani i ostajati na 
teorijskim postavkama.

»Naša riječ«, glasilo 
SSO COKUD-a

U koprodukciji »Jadran-fil- 
ma« iz Zagreba, »Slavica-fil- 
ma« iz Splita i FRZ »Dalma
cija«, počelo je prošli tjedan 
snimanje našeg novog dugome
tražnog filma s tematikom iz 
NOB-a. To je film »Povratak« 
u režiji Antuna Vrdoljaka, a 
glavne uloge tumače Milena 
Dravić, Dušica Žegarac, Boris 
Dvornik, Fabijan Sovagović, 
Rade Šerbedžija, Spiro Guberi- 
na, Zvonko Lepetić, Boris Bu- 
zančić, te brojni glumci HNK 
iz Splita;

Film govori.0 počecima ustan 
ka u Podbiokovlju, a snimanje 
na terenima oko Primoštena, u 
Trogiru i Marini potrajat će 
oko mjesec i po dana. Predvi
đa se da će biti prikazan na 
ovogodišnjem Festivalu jugosla 
venskog igranog filma u Puli.



rKošarka privlači.
ali može i tjerati

Već nekoliko prvenstve
nih utakmica zaredom, 
sportska dvorana na Bal- 
dekinu ispunjena je  do 
posljednjeg mjesta kada 
igraju košarkaši »Šibeni
ka«. Očito je da publika 
želi kvalitetnu košarku, da 
uživa u uspjesima svojih 
ljubimaca. Ali. pitamo se 
dokle treba testirati strp
ljenje gledalaca? Naime, 
pred sam početak utakmi
ce stvara se gužva pred 
vratima u kojoj može net
ko i nastradati, a da se to 
i ne, dogodi znatno se u- 
manjuje užitak gledanja 
košarke. Na Samo jedna 
otvorena vrata košarkaške 
dvorane nagurava se ur?d 
sam iK)četak gotovo dviie 
tisuće ljudi. Posljedica: ili 
zakašnjenje na početak, ili 
iscrpljenost, a po kiši mo
žda i prehlada.

Možda odgovorni mogu 
reći da treba doći ranije, 
ali ne smijemo zaboraviti
da tek oko pola sata prije 

' ' u Šibe-početka utakmice 
niku završavaju prvenstve
ni susreti na TV.
Ne znamo da Ii su teškoće 
oko otvaranja i drugog u- 
laza nepremostive, no. tre
balo bi svakako pronaći 
bilo kakvu mogućnost za 
to. jer može se dogoditi da 
samo zbog jednih vrata ili 
gledaoci jednostavno ok
renu leđa košarci, ili da 
dolaze u znatno manjem 
broju, što opet šteti svi
ma. Rješenje može biti i 
pomicanje početka susre
ta za pola sata kasnije, 
upravo zbog utakmica pr
ve lige koje prenosi TV.

Z. BUJAŠ

Prvićki amateri na putovima uspjeha

93Mareta“  na visokim valovima
Za tek nekoliko godina postojanja, košarkaši »Marete«, 

koju čine igraći iz Prvić Luke i šepurine, popeli su se na 
prvo mjesto u općinskoj košarkaškoj ligi. Uspjeh vrijedan 
pažnje, tim više što igrači »Marete« rade u izuzetno teškim 
uvjetima i uz velika o t ica n ja  svih igrača i članova uprave. 
Jedino sportsko društvo s otoka u našoj općini (izuzmimo 
Murter, koji je mostom 'povezan s kopnom) krenulo je od 
nule. Igrači su sami radili, u početku čak i bez igrališta i 
ostalih prijeko potrebnih uvjeta za rad.

1 eto, sada će nastupiti u višem razredu. Zoran Paškov, 
jedan od najuspješnijih igrača kaže o tojn uspjehu: »Zado
voljni smo, jer konkurencija je  bila dosta izjednačena. Treba
lo se dokazivati iz kola u kolo. Prvo mjesto u općinskoj ko
šarkaškoj ligi bit će nam poticaj za još bolje rezultate. Tim 
više Što smo neke probleme sredili, a očekujemo i igračka 
pojačanja.

O problemima organizacije 
rada' u klubu čistih amatera 
govorio nam je predsjednik 
»Marete« Davor Zafranović.

— Sigurno da problema 
 ̂ ima. Vezani su prije svega uz 
česta putovanja, pa donekle 
i nedostatak mladih. Zalaga
njem svih riješili smo pro- 
bleni igrališta. Uz pomoć dm- 
štvenih organizacija, najviše 
su dali sami igrači, koji su 
izgrađivali igralište.

Kako rješavate problem 
trenera?

. — Zasad igrači rade sami. 
Na žalost, to nije pravo rje
šenje. Međutim, ni sada n e -, 
mamo izgleda da riješimo taj 
problem. Značajnu pomoć pru 
žao nam je, i joŠ če pružati 
Marelja, igrač »Šibenika«. 
Njegovo iskustvo i znanje do
sta nam vrijedi, makar se 
radi samo o  povremenoj po
moći.

LIG AŠK I S E M A FO R
PRVA KOŠARKAŠKA LIGA — ŽENE 

14. ikolo

ŽEUE2NICAR — REVIJA 87:78

»REVIJA«: Skugor (4). G. Rak (28). 
Miljković (10), Govorčin (2), Jaiac 
(15), Gulin, E. Mandić, LeSo (4), D. 
Mandić, Cićmir, Konjevoda, D. Rak
đ5)- . ..Na prvenstveno] nestvici »Reviia« 
zauzima posljednje mjesto s 2 boda. 

Slijedeće kolo: Revija — Partizan.

DRUGA KOŠARKAŠKA LIGA—ZAPAD 
MUŠKARCI 

16. kolo

»ŠIBENIK« — »DALVIN« 111:104

»Šibenik«: Sare, žurić (12). Kvinta, 
Aras, Petani (20), Kašić, Marunić (2), 
Marelja (14), šarić (27), Babić (10), 
Slavica (18).

Poredak; I. Šibenik 20 bodova, 2. 
Sđboda 20. 3. Montin? 18. 4. Celje 
18. .5. TIMA 18. 6. Jue 18 bodova . .  .

Slijedeće kolo: Zvomik: Drina — 
Šibenik

FINALE PRVENSiTVA 
ŠIBENSKOG KOŠARKAŠKOG 

SAVEZA

Građa — DOšK 82:43, Šibenik — 
Građa 90:56
Poredak: 1. Šibenik 8 bodova. 2. Knin 
6, 3. Građa 2, 4. DOSK bez bodova.

PRVF.NxSTVO ŠIBENSKE 
KOŠARKAŠKE LIGE 

2. kolo

. J

Gajeta — Galeb 48:62, Student — 
Rastovac 119:52, Bilice — Perković 
64:61.

Poredak: Student i Bilice 4 boda, 
Jedinstvo. MTRZ i Galeb 2 boda, 
Gajeta, Rastovac i Perković bez bo
dova. Z. BUJAŠ

u mislima
ZVORIMIK Od nedjelje do nedjelje

Košarkaši šibenskog drugo- 
ligaša i dalje plijene pažnju 
ljubitelja sporta o čemu svje
doči i posjet u susretu s »Dal- 
vinom«.

Pobjeda nad »Dalvlnom« je 
postignuta, iako uz nešto ve
će napore nego što se očeki
valo. Ipak, dovoljno ie bilo 
samo nekoliko minuta bolje 
igre da se dokaže veća klasa 
Igrača »Šibenika«.

— Dalvin ima dobre centre, 
a i cijela momčad se stabili
zira što su dokazali i protiv 
»Juga« u Dubrovniku. Stoga 
onako dobar otpor i nije tako 
veliko iznenađenje, — kaže 
Šarić, mladi krilni igrač Ši
benika.

Odlučeno je u jednom dije
lu drugog poluvremena.

ni koja do tada nije funkcio
nirala kako treba. Igra sa 
naša tri visoka igrača i bolji 
skok uvjetovali su pad u igri 
njihovih centara. Na taj na
čin smo se samo u dvije-tri 
minute odlijepili za desetak 
koševa.

Na redu je »Drina«, u Zvor- 
niku. Sto očekujete tamo?

MLADI DOLAZE

— Nakon time-đuta malo 
smo se sredili. Uz to zaigra
li smo bolje i čvršće u obra-

— Mislim da će to biti je
dna od težih utakmica, tim 
više što nas pobjeda gotovo 
sigurno vodi u prvu ligu. Mo  ̂
rat ćemo igrati mirnije na tri 
deset sekundi, i ne prihvatiti 
njihovu jurnjavu.. U nadigra
vanju smo sigurno bolji. Još 
jedan naš adut je igra na 
centre, koji su slaba točka 
Drine. Ako izgubimo, onda će 
nam čvrsta momčad »Slobo
de« pobjeći za dva teŽko do
stižna boda. Vjerujem da će
mo ipak pobijediti. -

Srećko Truta, mladi ̂  šahist, 
član »-Metalca-«, zabilježio je u 
prvih pet kola dvije značajne 
pobjede i izdvojio se kao glav
ni favorit za osvajanje prvog 
mjesta na prvenstvu grada. Za 
nekoga možda je to i iznena
đenje, za njega, kako sžm kaže 
i ne tako veliko. A li . . .

— Ali do kraja prvenstva 
ima još dosta igre. Moguća su 
iznenađenja, svi igraju protiv 
jačih s dvostrukom željom. Ina 
če, želio bih reći da, mada 
konkurencija nije posebno ja
ka, turnir pokazuje napredak 
nekolicine mladih. Uz ozbiljan 
rad i pomoć iskusnijih, šiben
ski šah mogao bi na više gra
ne, još i obogatiti tradiciju Tri- 
funovića i Bulata.

Sto je potrebno za uspjeh?

Kako je počelo?

Novo ioie .Revija'
Košarkašice jedinog šiben

skog prvoligaša »Šibenika« 
nastupat će ubuduće pod i- 
menom »Revija«. Naime, nad 
tim sportskim kolektivom 
preuzela je patronat modna 
konfekcija, poduzeće »Revi
ja«.

Na godišnjoj skupštini, na 
kojoj je  odlučeno o promjeni 
imena bilo je riječi i o  pro
blemima i uspjesima ženske 
košarke. Istaknuto je  da je 
taj klub postigao najveći us
pjeh šibenskog ženskog spor
ta ulaskom u Prvu ligu, me
đu deset najboljih jugosla
venskih klubova. Vjeruje se 
da če, pored trenutno neza
vidne situacije na tablici, bi
ti nastavljena tradicija, jer 
na pomolu je  nova mlada ge
neracija, a predviđa se i osni
vanje pionirske škole. Pored 
toga, na skupštini je pokre
nuta inicijativa za osnivanje 
novih klubova na području 
naše općine.

Za predsjednika »Revije« i- 
zabran je Ivan Kalauz. Isto
dobno izabran je upravni od
bor od 21 člana u koji će ući 
i tri predstavnika »Revije«.

' z; B.
Uz »Maretu« i njen daljnji 

opstanak, vezan je jedan za
nimljiv problem. Naime, u 
Prviću je sve manje mladih. 
Kao i na svakom drugom o- 
toku. posebno na udaljenijim, 
mladi odlaze. Kako će _ taj 
problem riješiti u »Mareti«?

— Zasad igrača i omladine 
ima, — kaže Davor Zafrano
vić. Svi članovi momčadi su 
omladinci koji mogu joŠ du
go igrati u »Mareti« i dosta 
pružiti. Ali svejedno, već raz
mišljamo i o budućnosti. Na
stojat ćemo. ako ne bude do
voljno mladih na samom o- 
toku. bar okupiti Prvićane ko
ji žive u Šibeniku ili nâ  po
dručju općine. Na taj ćemo 
način, vjerujemo, riješiti i taj 
problem.

Kakve su perspektive »Ma
rete«?, upitali smo Zorana 
Paškova.

— Ako uspijemo u među- 
općinskoj košarkaškoj , ligi, 
opstat ćemo dugo. Želio bih 
napomenuti da i u slučaju 
neuspjeha vjerujem u naše 
društvo, jer nam rezultat ni
je  jedini cilj. Mi smo dru
štvo amatera i zaljubljenika 
sporta i to ćemo i ostati.

Preostaje da im vjerujemo 
i poželimo više pomoći od 
društvenih i sportskih organi
zacija koja im je nužna za 
daljnji rad.

Čular prvi pionir 
Daimacije

U nedjelju je  u Šibeniku o- 
držano ekipno i pojedinačno 
prvenstvo. Dalmacije za mla
đe pionire u stolnom tenisu. 
Nastupili su članovi »Splita«, 
zadarskog »Bagata« i šiben
skog »Galeba«.

U ihomčadskoj konkurenci
ji najuspješniji su bili stol
notenisači »Bagata«, ^ slije
de »Split« i »Galeb«.

Naslov najboljeg mlađeg 
pionira Dalmacije osvojio je 
član »Galeba« Damir Čular 
koji je  i ovaj put dokazao da 
se u njemu krije dobar po
tencijal.

•Z. B.

KONTRE
Od prošlog tjedna šibenske 

košarkašice nastupaju pod 
novim imenom — REVIJA. 
To je  zato, jer je  nad njima 
preuzeo patronat istoimeni 
radni kolektiv.

Očekivati je da će »Revija« 
— ubuduće — nastupati u 
kreacijama proizvedenim u 
vlastitoj kući. Tako će igra
čice, ne nadajući se, postati 
i — manekenke!

— Još 1973. kada sam počeo 
studirati. Nakon godine dana 
osvojio sam kategoriju prvoka- 
tegornika, a sada imam katego
riju majstorskog kandidata. 
Vjerujem da ću sada kad dip
lomiram imati još više vreme
na za šah. Ako bude prilike i 
turnira vjerujem u neke usp
jehe. Ove godine dosta' očeku
jem od prvenstva Dalmacije i 
Hrvatske.

Kako je poznato šibenske 
košarkašice nisu uspjele iš
čupati »bodove spasa« u Sa
rajevu unatoč dobroj igri. Ta
ko im sada nakon dvaju pro
mjena (promjene trenera ir 
promjene imena) predstoji i 
treća promjena — promjena 
lige! Pa što je  odviše — odvi
še le

— Rad i samo rad. Na ža
lost, i ovaj put moram reći da 
uvjeti nisu baš najbolji. Šahu 
se treba sasvim posvetiti. To 
je posebno važno ako se imaju 
u vidu, ponovno to kažem, ovi 
mladi šahisti na prvenstvu gra 
da. Njih treba još dosta izgra
đivati, pa če i prvenstvo biti 
neizvjesnije, a ne kao sada sve 
deno na možda samo tri imena.

Košarkaši Šibenika prošle 
subote, u pravoj prvoligaškoj 
atniosferi, savladali su < na 
Baldekinu i splitskog »Dalvi- 
na«. Međutim, suci su neko
liko puta prekidali susret 
zbog znojem nakvašenog par
keta. koji je  postao klizak i 
pogibeljan. I dok je prepuno 
gledalište očekivalo da če pri
skočiti domari dvorane i obri
sati parket, oni su ostali »mr
tvi hladni«, pa je to učinio 
jedan igrač Šibenika, obri- 
savši parket — vlastitom tre
nerkom i za to dobio — apla^ 
uz,

I tako se dobio doiam da 
domari dvorane na Baldeki
nu jedu kruh svoj svagdašnji, 
u znoju lica luđeg — i ne o- 
brisavši ga!

FAUL

■P
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Oblekti šibenskog M I S - a

Izgradnja objekata za »šibenske« Medi
teranske igre provodi se prema planu. Kao 
što je poznato, Šibenik će MIS-u omogućiti 
natjecanja u veslanju, kajaku i nogometu. 
Odgovarajući objekti prijeko potrebni za or
ganizaciju ovih igara već se naziru. Kamera 
našeg fotoreportera, prije neki dan, zabilje
žila je ove faze izgradnje odgovarajućih obje
kata od kojih su, svakako, najznačajniji om 
uz zatonsku stazu.

Snimio: V. POLIĆ

» I

Prirodni izgled vesla čke staze u zatonskoj uvalu 
od šibenskog m osta do Zatona

Uz veslačku  stazu užurbano se izvode radovi na 
izgradnji sprem išta za čam ce

'N Saujeti domaćicama

Specijaliteti od ribe

N edaleko od Zatona restaurirat će  se zgrada za suce 
i stručno vodstvo reprezentacija

Na stadionu »Rade K ončar« započeli su radovi na 
obnovi objekata  u kojem  će se nalaziti svlačionice

Meso ribe sadrži mnogo lako 
probavljivih bjelančevina, važ
ne mineralne materijale i sve 
vitamine, izuzevši vitamina C. 
Pored toga, sadrži vrlo malo 
masti pa je  zato preporučljiva 
u ishrani kako odraslih tako i 
djece. Zbog nedostatka vitarni- 
na C, riblje meso se prije upo
trebe poprska limunovim so
kom.

Riba je  veom a zdrava za je 
lo, i zato je  treba češće imati u 
jelovniku. Može se upotrebi ii 
kao svježa ili zamrznuta. Kako 
ćete je  pripremiti zavisi od u- 
kusa, a može biti kuhana, pr
žena, pečena ili pohana.

OSLIC KAO SALATA

Potrebno je : 50 dkg oslića 
(svježeg ili zamrznutog), 1/2 1 
vode, 1 čaša bijelog vina, 3 žli
ce octa, 1 glavica crvenog luka 
(manja), 1 lovorov list, 2 ka- 
ranfilića, 4— 5 zrna papra, 1/2 
veze peršina.

Pripremiti na slijedeći na
čin: ribu očistiti, zatim brzo o- 
prati. Ako je  zamrznuta onda 
je  samo oprati. Vodu zagrijati, 
dodati vino, ocat, sol, kada pro 
vrije  dodati očišćen crveni luk, 
karanfilić, zrna papra, lovorov 
list, peršin. Na um jerenoj vatri 
kuhati oko 10 minuta, zatim 
dodati pripremljenu ribu i na 
tihoj vatri kuhati dok ne omek 
ša (oko 15 minuta). U m eđu
vremenu pripremiti marinadu: 
pjenasto umutiti 4 žlice vrhnja, 
dodati 4— 5 žlica majoneze, a 
zatim sol, papar, sitno isjecka
nog hrena 1 žlicu, izmiješati i 
ostaviti u hladnjak. Isjeći na 
tanke listiće 2 glavice crvenog 
luka i 15 dkg kiselih krastava
ca. Kuhanu ribu ocijediti, za
tim je  žlicom razdijeliti u ma

nje kpmade (odstraniti kost i 
kožicu) staviti u dublju porcu
lansku posudu, dodati isjeckan 
crveni luk i krastavce, polako 
miješati, preliti marinadom, i 
posuti isjeckanim peršinovim 
listom.

POHANA SARDINA

Potreban materijal: 60 dkg 
sardina, 2 jaja, sol, papar, prez 
la, ulje i šalica pirea od raj
čica iz tube, 1 glavica crvenog 
luka pola veze peršina, 5 dkg 
ovčjeg sira.

Pripremiti na slijedeći način: 
sardinu očistiti, odsjeći glavu, 
dobro oprati i osušiti. Posoliti i 
zapapriti, a zatim ostaviti da 
odstoji. Umutiti jaja i strugani 
ovčji sir i u to uvaljati ribu, a 
zatim u prezlu. Pržiti na zagri
janom ulju. U posebnoj posudi 
pirjanih luk i pire od rajčica. 
Potom umakom preliti sardine 
i peći na temperaturi od 175 
stupnjeva oko 10— 15 minuta.

RIBA SA ŠPINATOM

Potreban materijal: 1 riba od 
kilograma, 35 dkg špinata, ma
sline, sol, papar, 2 žumanjka i 
1 šalica senfa.

Pripremiti na slijedeći način: 
ribu očistiti od krljušti i izva
diti jo j utrobu, dobro je  opra
ti i osušiti. Obariti špinat u 
slanoj vodi ocijediti i isjeći. 
Uzeti 10 dkg špinata i dodati 
sjeckane masline, sol, papar i 
napuniti trbušnu duplju ribe. 
Zatim je  uviti u foliju  i peći 
oko 40 minuta. Preostalom špi
natu dodati sjeckane masline, 
senf, žumanjke i pirjanih. Ser
virati punjenu ribu sa špina
tom.

Liljana RAS iC, dijetetičar

Inflacija upotrebe riječi 
„problem^ i „pitanje^

V

»PRED mogućnostima novog stvaralaštva*! —  naslov je teksta 
Prvoslava Raliča ,objavljenog u »Socijalizmu* u kojem se ovaj 
autor, između ostalog, zalaie za jednu novu osjetljivost i kritič
nost prema tekućem političkom jeziku. Ralić ukazuje na inflaciju 
upotrebne riječi »problem* i »pitanje*:

»Te reći se najčešće upotrebljavaju zato da bi se izbeglo 
pravo označavanje onoga o čemu se želi govoriti. Umesto da se 
govori o realnim teškoćama, te da se one sadriajno odrede, go
vori se o tome »da ima problema*. Umesto da se objektivne ne- 
rešene situacije u društvu imenuju, da se ukaie na sadriaj i 
razlog protivrečnih društvenih odnosa, na rešenja koja nedostaju, 
govori se o tome »da ima dosta otvorenih pitanja*.

Ovo prećutkivanje pravih reći nije nimalo slučajno. Obično 
se iza takvog »jezika* krije neđostajanje političke hrabrosti, ana
litičke kritičnosti, smisla za društveni realitet, sposobnosti za 
konstruktivni predlog, za ideju koja »ume da radi*. Sem toga, 
inflacija neadekvatne upotrebe ovih termina može da svedoči i o 
tome da se formalno jedan poseban tip »političkih ljudi* koji 
upotrebljavaju poseban jezik, ne radi same stvari, već da bi javno 
označili svoju posebnost u odnosu na druge. Vaino je da se 
međusobno razumeju, nije valno da li poruku mole da primi 
onaj kome se ona samo formalno adresira, upućuje . .  . Moramo 
se izboriti za jasan, istinit, logičan i skladan jezik, jezik koji 
ume da kritičnost poveie sa konstruktivnim pređlogom, jezik râ  
zuđenih realnih mogućnosti, jezik koji iskazuje sam sadriaj i su
štinu našeg novijeg revolucionarnog događaja . .  .* r

Formula I 
na markama

NIKI LAU DA (Andreas Ni- 
colaus Lauda) sin bečkog in
dustrijalca bio je već u 18. go
dini pasionirani vozač brzih tr
kaćih sportskih automobila, pa 
mu je  m ajka kupila trkaća 
kola MINI-COOPER, sa koji
ma je za 4 godine natjecanja 
stekao ime velikog vozača tr
kaćih kola. Jedna mu je banka 
omogućila, da za veliku engle
sku firmu, vozi najbrža trkaća 
kola FORMULU I, sa kojima 
je 1974. na svjetskom prven
stvu osvojio četvrto mjesto, a 
1975. osvaja Veliki vijenac 
svjetskog prvenstva, a na osta
lim kvalifikacijskim trkama 
dobiva 5 prvih mjesta.

Godine 1976. Lauda se pri
prema za trku Velike nagrade 
Njemačke na Ringu u Nurn- 
bergu, najopasnijoj pisti za 
FORMULU I, dugoj 23 kilo
metra sa 176 krivina, na kojoj 
se postizavaju brzine do 250 
kilometara na sat. Kobnog da
na na tribinama se okupilo 300 
tisuća gledalaca, iako je padala 
kiša, koja je  nakon početka tr
ke bila prestala.

6!,o,2(

% ** ji*

J Odakle ti?
Iz kem ijske Čistionice! (Karikatura  D. Pavasovića)

Lauda je  bio propisno obu
čen u protupožarnom odijelu 
i kacigi, sa ušima začepljenim 
voskom i vatom i uza se imao 
protupožarni aparat.

Polovicom  drugog kruga u 
jednoj krivini, brzinom od 225 
kilometara na sat, Laudina su 
se kola digla sa ceste, u letu 
udarila u zaštitni rub, rezer
voari su pukli, kola su se vra
tila na cestu i ostala poprijeko. 
Prva kola, koja su naišla na
gnula su se na lijevo i izbjegla 
sudar, dok su druga kola uza
lud pokušala zakočiti, pa su 
naletjela na Laudina kola i 
upalila ih, pa je  Lauda postao 
živa baklja. Vozač Merzario 
bacio se u plamen i izvukao 
Laudu, koji je  pretrpio teške 
opekotine, polomio tri rebra i 
jednu ličnu kost, a uz to teško 
povrijedio pluća udisanjem 
vrućih toksičnih plinova, pa su 
liječnici smatrali, da će smrt 
svakog časa nastupiti.

U jednom momentu, kada se 
Lauda osvijestio i čuo mišlje
nje liječnika, zamolio ih je da 
poduzmu sve, jer da će on opet 
voziti kola. Kada su vidjeli o- 
voliku snagu duha bo’esnika, 
liječnici su izvršili više opera
cija i drugih vrlo riskantnih 
intervencija, koje je Lauda vr
lo dobro izdržao i ozdravio.

James Hunt, koji je ostao na 
pisti i postao svjetski t>rvžk, 
rekao je, da je  veća pobjeda 
Laude negoli njegova i imao je 
pravo, jer je  Lauda nastavio 
sa trkama i već 1977. godine 
dobio Veliku .premiju Južne 
Afrike i svjetsko prvenstvo 
SAD.

Samo veliki sportski duh i 
jaka volja, rekli su liječnici, 
mogli su dovesti do ove pobje
de duha nad tijelom.

Anđro BANE
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Veterinarska stanica
ŠIBENIK

UI. Bratstva jedinstva 83

objavljuje

II
BA PRODAJU 

OSNOTOIH SREDSTAVA

1. Osobni automobil »Zasta
va 750« standard bez registra 
čije, god. proizvodnje 1975. 
repariran, u voznom stanju, 
početna cijena 30.000 din.

2. Osobni automobil »Zasta
va 750« L reg. br. ŠI 197-86, 
god. proizvodnje 1976. u voz
nom stanju, početna cijena
25.000 din.

3. Osobni automobil »Zasta
va 750« S reg. br. ŠI 190-00, 
neispravan, godina proizvod
nje 1977. početna cijena 20.000 
din.

4. Kombi furgon »IMV 1600 
R« benzinac, godina proizvod
nje 1974. neispravan, reg. br. 
ŠI 218-01, početna cijena
25.000 din.

Ponuđena osnovna sredstva 
za javno nadmetanje mogu se 
vidjeti svakog dana osim ne
djelje od 8—12 sati u Vete
rinarskoj stanici.

Javno nadmetanje održat će 
se 3. ožujka 1979. godine u 
Veterinarskoj stanici.

Javnom nadmetanju mogu 
pristupiti pravne i građanske 
osobe koje prije početka jav
nog nadmetanja uplate 10% 
vrijednosti osnovnih sredsta
va za koja se nadmeću. Upla
te na blagajni Veterinarske 
stanice.

-  V .

S I Z  z a  z a p o š l j a v a n j e

Traže se radnici
it_

1. AUTO-MOTO DRUŠTVO »ŠIBENIK«
— automehaničar i vozač SPI i vučne službe 

(VKV i KV automehaničar sa 2 god. rad. is- , 
kustva na poslovima popravka putničkih auto
mobila, održavanje i servisiranje putničkih vo
zila, vozač C kategorije)
Rok 27. II 1979.

2. »DRVOPRERAĐIVAC« ŠIBENIK
— 4 transportna radnika 

(završena osnovna škola)
Rok 27. II 1979.

3. PODUZEĆE »LUKA« ŠIBENIK
— referent HTZ

(VŠS inž. zaštite na radu ili SSS tehničar stro- 
jobravarškog, saobraćajnog teh. smjera i 1 god. 
staža)

— tehnolog za održavanje lučke mehanizacije, 
lučkog alata, mehanizacije i elektro radionice 
(VSS, inž. strojarskog smjera iii SSS strojarski 
tehničar sa 2 god. rad. iskustva)

— obračunski službenik OD
(SSS ekonomska ili gimnazija sa 2 god. rad. is
kustva)

— skladištar u menzi
(SSS ekonomska ili gimnazija sa 1 god. rad. 
iskustva)

— četiri brojača
(SSS ekonomska ili gimnazija sa 1 god. rad. 
iskustva)
Rok 5. III 1979.

4. »REVIJA« ŠIBENIK
— blagajnik - administrator

(SSS ekonomskog smjera i 1 god. rad. staža 
na poslovima u Imjigovodstvu)
Rok 27. II 1979.

5. »VODICANKA« VODICE
— komeitij^ist repromaterijala

(Vš ili SSS poljopriv. ili ekonoiriskog smjera,
3 god. rad. iskustva)
pripravnik u komercijalnoj službi
(Vs ih SSS ekonomski ili građevinski smjer)
Rok 27. II 1979.

6. »NAPRIJED« SOBOSL. I LICILACKI OUR 
ŠIBENIK
— administrator

(SSS, 1 god. rad. iskustva na administr. poslo
vima ih NSS sa najmtmje 3 god. rad. iskustva 
u administr. poslovima i poznavanje strojopisa) 
Rok 1. III 1979.

7. »KRKA« PODUZEĆE ZA PROMET I PRERADU 
ŽITARICA
— prodavač u Rupama 

(KV prodavač)
Rok 1. III 1979.

r

SPLIT

o b a v ie š ta n
vlasnike zemljišta preko kojeg je prešao 
dalekovod Šibenik— ^Kniu, a na kojim ze
mljištima je pričinjena šteta u vrijeme 
njegove gradnje, da će Komisija za pro
cjenu štete izvršiti uviđaj. Komisija će 
početi rad 1. ožujka ove godine. Uviđaj 
će se provesti od Šibenika preko Drniša 
do Knina. Na šibenskom području riječ 
je o Mjesnim zajednicama Bilice i Konje- 
vrate.

Komisija će procijeniti štetu u prisu
stvu vlasnika zemljišta na kojima je po
činjena šteta.

J

KUPUJEM teren ili staru kuću aa 
Prviču. Ponude na telefon 22*929 sra- 
kog dana od 9 ^ 2  satf (tražitii Idi- 
lau ).

— O —
JEDNOSOBAN stan s kupaonicom 

i posebnim ulazom traži tročlana o- 
bitelj. Ponude na t e le ^  22̂ ^ ,  ili 
83-241.

— O —
CENTAR za kulturu Sibendk ku

puje postelju od mesinga (mjedi)» ili 
starinsku željeznu postelju. Cumje- 
ne ponude tdefonom na broj Z2-473 
ili u Centru.

— O —
PRODAJEM automobil marke »FORD 
GXL« . 2000 ccm. Cijena povoljna. 
Zainteresirani neka se jave svakog 
dana telefonom na broj 25-141, od 
14—20 sati. — O —

JEDNOSOBAN stan ili garsonjeru 
h i t n o  traži profesorica klavira. 
Cijenjene ponude ođ 8—20 sati na 
telefon (059) 22-227 ili osobno u Mu
zičkoj školi »Ivan Lukačić« Splitski 
put 2, Šibenik.

— O —
PRODAJEM ^danu gm*ažu pored 

Njegoševa trga (na Križu). Upitati 
Lazar Aksič, Marka Maruliča 2, ili 
na telefon 22-619 od 13—15 sati i od 
19—21 sata. — O —

SOBU s upotrebom nuzprostorija 
ili jednosoban stan traže dvije se
stre. Ponude na telefon 71-142.

— O —
PRODAJEM za »škodu« (100—110) 

zadnje blatobrane, vezni lim. dijelo
ve motora, prednji i zadnii ovjes, 
mijenjač i ostalo. Ponude na telefon 
29-929 (Ranko Perič).

— O —
HITNO tražim namještenu sobu po 

mogućnosti u blizini centra. Ponude 
na telefon 29-929 svakog dana od 
8—12 sati.

MEDITERANSKE IGRE '79 
ORGANIZACIONI ODBOR ŠIBENIK

LUTRIJA SPORT 79
PRCfflAJA DO 2. III 1978.

JAVNIO IZVLAČENJE 3. III 1979. '
u prostorijama NK »ŠIBENIK« u 18 sati

I. Zastava 101 L kom. 1
2. Zastava 43S K-kombi 1
3. Zastava 750 L 1
4. Zastava 126 P 2
5. Televizor Grand Color 777 1
6. Televizor Akvarel Color 1
7. Televizor Biser »» 2
8. Televizor Miaimatiz luxe 4
9. Motorcikl Tomos 14 TL H. 1

10. Vanbrod. moitor Tomos 4,5 KS 1
11. Bicikl »Touring« 2
12. Bicikl »Rekord« >*• 2
13. Bicikl »Pony« 2
14. Brod plastičid P-410 1
15. Pegla »Končar« GR-2 >» 5
16. Pegla Bllina DA-04,8 5
17. Mikser 032 5
18. Toster »Iskra« 5
19. Zidna vaga »Gorenje« 5
20. Mlin za kavu »Iikra« >»■ 5
21. Mlin za kavu »Gorenje« 5
22. Set za friziranje »Iskra« S
23. ELK stroj za mljevenje mesa 5
24. Zidni sat »Iskra« »*> 5
25. Monografija o Šibeniku ■
26. Zbornik ^ l̂dova o Šibeniku 5
27. Komplet za pecanje 10
28. Frižider »Alka« 5
29. Sah >* 10
30. Utezi za vježbanje »Elan« »*- 10
31. Torba »Adldas« >*• 10
32. Ruksak — kamp ranac 10
33. Ezpanderl opruge za rastezanje 10
34. Dvogled 8x30 >► 2
35. RoiUlj 8
36. Pikado )» 10
37. Lidc 1 strijela i 8
38. Lopta nogometna »Šampion« 8
39. Ijopta košarkaška »Gold-cup« 8
40. Odljevci glava s katedrale 10

Cisti prihod od lutrije namijeujea je za 
izgracmju regatne staze u Zatonu i rekon
strukciju stadiona »Rade Končar« 
Lutrije se mogu kupiti u prodavaonicama 

»Slobodne Dalmacije«, »Vjesnika« i 
»Jugoslavenske lutrije«.

Zbor radnika
»INFORMATIVNI CENTAR«
ŠIBENIK

r a s p i s u j e

N AT»J E Č  A«J
za obavljanje poslova, odnosno radnih 

zadataka

1. DIREKTORA INFORMATIVNOG CENTRA 
—  ŠIBENIK

2. GLAVNOG I ODGOVORNOG UREDNIKA 
RADIO-ŠIBENIKA

Uvjeti:
Pored općih  uvjeta kandidat treba ispunjavati 
posebne uvjete i to:
Ad/1 SSS, VŠS, VSS.- s najm anje 5 godina 

iskustva na rukovodećim  poslovima,
—  sposobnost rukovođenja i surađiva

nja,
—  m oralno-političke kvalitete

Ad/2 VSS s najm anje 5 godina iskustva na 
novinarskim poslovim a
—  sposobnost rukovođenja i surađiva

nja
—  m oralno-političke kvalitete

R ok za dostavljanje ponuda je  15 dana od  o b 
javljivanja natječaja u »Šibenskom  listu«. 
Ponude s potrebnim  dokazima o ispunjavanju 
općih  i posebnih uvjeta dostaviti na adresu:

INFORMATIVNI CENTAR —  ŠIBENIK 
B. Petranovića 3

Svi prijavljeni kandidati bit će obaviješteni o 
rezultatima izbora u roku od  30 dana od  dana 
isteka roka za podnošenje prijava.

J



SUBOTA, 24. II 1979.
14.02 —  Pop-rok vrem eplov, 14,30 —  

Dnevnik, 14,40 —  Reklam e, 15,00 —  
Dnevne novosti Radio Z a s^ b a , 15,30
—  Jugotonov e k ^ re s , 16,00 —  V ijesti, 
16,02 —  M elodije za poslijepodnevni 
odm or, 16,55 M alj oglasnik, pod
sjetnik, odjava.

NEDJELJA, 25. II 1979.
9.02 —  Tjedna kronika, 915 —  Ak

tualna tem a, 9^ 0 —  Rdklame, 10,00
—  Glazba za m lade, 11,30 Čestit
ke i želje slušalaca.

PONEDJEUAK, 26. II 1979.
14.02 —  Glazbeni koktel, 14^0 

Dnevnik, 14,40 —  Reklam e, 15,00 —  
Dnevne novosti Radio Zagreba, 15,30

Pjesm e 1 igre naših naroda, 16,00
—  V ijesti, 16,02 —  Tim e-out, 1645 —  
M ali oglasnik, podsjetnik, odjava.

UTORAK, 27. II  1979.
14.02 —  Nove ploče u prodavaoni

cam a, 14,30 —  Dnevnik, 14,40 —  Re
klam e, 15,00 —  Dnevne novosti Radio 
Zagreba, 1540 —> Nekad popularno, 
1 6 jo  —  V ijesti, 16,02 —  Čestitke i 
želje slušalaca, 16,30 —  U zabavnom  
tonu, 16,55 ~  M ali oglasnik, podsjet
nik, odjava.

SRIJEDA, 28. II 1979.
14.02 —  Jazz d u b , 1440

—  Dnevnik, 14,40 —  Reklam e, 15,00 
Dnevno novosti Radio—Zagreba,

1540 —  Nastupaju Instrumesitalm sa
stavi, 16,00 ~  V ijesti, 16,02 ~  Iz  m e
lodije u  m elodiju, 1645 ^  M d i č a 
snik , podsjetnik, odjava.

ČETVRTAK, 1. III 1979.
14.02 —* Dalm acija u  pjesm i, 1440

—  Dnevnik, 14,40 —  Reklam e, 15,00 
—- Dnevne novosti Rađio->-Zagreba, 
1540 —> Vedro glazbeno poslijepodne, 
16,00 V ijesti, 16,02 —  Iz udrui*. 
ikog rada, 1 6 ^  M ali oglasnik, 
podsjetnik, odjava.

PETAK, 2. III 1979.
14,02 —  U vedrom  raspoloženju, 

1440 Dnevnik, 14,40 —  Reklam e, 
15,00 —  Dnevne novoatl Radio Zagre
ba, 15,40 —  Parada d «n a d h  šlage
ra , 16,00 —  V ijesti. 16,02 C e s^ m  
i zelje slušalaca, 16,15 M elodije sa 
LP, 1645 *  M ali oglasnik, p o u je t- 
nik , odjava.

Je m e n ta n e "  Depooode
Ova razbijena stakla su već do sada promijenjena. 

Ali, ostaje otvoreno pitanje: tko ih i zašto razbija? 
Kome smetaju? Zar je svijest ovih koji to rade na 
tako niskoj razini.. To isto možemo reći i za ljuljačke. 
Ne vjerujemo da su to napravila djeca kojoj su one 
namijenjene. Djeca jednostavno za to nemaju snage. 
Da li su za ova i slična »djela« krivi samo njihovi »kre^ 
atori«, ili je  dio krivnje na svima nama?

nas
VLAKOVI
Za Beograd u 18.45 sati 
Za Zagreb u 10.50 (direktna 

kola)
u 15.35 (Komatexpres od 1. 

X ),
u 21,20 (direktna i spavaća 

kola).

AUTOBUSI
Šibenik — Dubrovnik: 2.30,

3.30.. 4.35, 5.15, 6.00, 8.30, 
9.15, 10.00 11.15, 12.00, 13.15, 
15.10, 23.30.

Šibenik — Rijeka: 4.10, 6.00, 
8.45, 9.30, 9.45, 11.00, 11.45,
13.00, 14.37, 16.40. 18.00,
19.30, 20:0(T, 22.00, 22.30,
23.00, 23.30.

Šibenik — Zagreb: 4.30„ 10.05, 
(Via Gospić), 18.00 (via Ri
jeka), 20.30.

Šibenik — Ljubljana: 19.30,
20.00.

Šibenik — Bihać: 14.00. 
Šibenik — Trst: 23.00, 23.30, 

(svakog dana), petkom u
22.30.

Šibenik — Banja Luka: u 7.30, 
i 22.15.

AVIONI
SPLIT—BEOGRAD: poned

jeljkom u 7,40, 17,45 i 20.15, 
utorkom u 9.50, 14.45, 17,25 i 
20,50 srijedom u 7,40 i 17,25, 
četvrtkom u 7,40, 10,55, 17.25, 
1 20,50,. petkom u 7,40, 14,45,
18.15 i 20.15, subotom u 7.40,
20.15 i 20.50, nedjeljom u 7.40, 
14.45, 17,45, 20,15 i 20.50.

•  V

SPLIT—ZAGREB: svakog
dana u 8.15 i 18.15, ponedjelj
kom u 11.05, utorkom, srije
dom, četvrtkom, petkom, su
botom i nedjeljom u 10.45.

SPLIT—LJUBLJANA: pone
djeljkom u 20.30 I srijedom u 
18.40.

SPLIT—SKOPLJE: ponedje
ljkom u 17.40, srijedom u 15.50.

ZADAR—BEOGRAD: svakog 
dana u 20,50.

ZADAR—ZAGREB: svakog 
dana u 7.30.

SPLIT—PARIZ: petkom u
12,35.

SPLIT—RIM: utorkom, pet
kom i nedjeljom u 11,05. 

(Vrijedi od 1. XI 1978.)

BRODOVI 
Lokalne pruge
Šibenik — Vodice; u 9, 14.45, 

srijedom-i subotom u 19.45, 
nedjeljom u 9 i 17.45.

Šibenik — Zlarin: u 5.30, 9, 13,
14.45, srijedom i subotom u 
u 17.45, nedjeljom u 9 i
17.45.

Šibenik — Prvić Luka: u 9, 
13, 14.45, srijedom i subo
tom u 17.45, nedjeljom u 9 
i 17.45.

Šibenik — Prvić Sepurina: u 
5.30, 9, 13 i 14.45, srijedom 
i subotom u 17.45, nedje
ljom u 9 i 17.45.

Šibenik — Kaprije — Zirje: u 
13, petkom u 14.45 sati.

OBAVIJEST
pretplatnicima
Molimo sve pret

platnike da na i^ je- 
me izvrše uplatu na 
»Šibenski list« za 
1979. godinu. 
Pretplatu slati na ži- 
ro-račun Informativ
nog centra Šibenik. 

Broj žiro-računa: 
34600-603-976 

UREDNIŠTVO

Rješenjem Republičkog 
sekretarijata za prosvjetu, 
kulturu i fizičku kulturu 
SRH broj 3029/1-1978, »Ši- 
benski list« oslobođen je 
osnovnog poreza na pro
met.

'Šibenik
KINEMATOGRAFI

ŠIBENIK: talijanski film »E- 
rotske avanture Kazanove« 
(do 27. II)

TESLA: hongkonški film
»Znak crvenog zmaja« (do 
28 . II)

20. APRILA: meksički, film 
»Obračun u Zmijskom klan 
cu« (do 28. II)

DEŽURNA UEKARNA
Centralna, Borisa Kidriča 

(do 2. III).

IZ MATIČNOG UREDA

Rođeni 
Dobili kćer:
Željko i Slavica Periša, Jo

van i Ružica Đurica. Sime i 
Marica Aužina, Nikola i Ivan 
ka Maretić, Nikola i Marija 
Milovič, Joso i Anka Maraso- 
vić, Neven i Milena Jelača, 
Milenko i Živana Polimac, 
Boško i Slavka Macura, Po- 
rin i Vinka Lisičin, Vinko i 
Milena Poljičak, Goran i Ne- 
diljka Bolanča, Slavko i Dra- 
gica žižić, Ivan i Janja Gor
čan.

Do-bili sina:
Vedran Komljenovič i Ja- 

dranka Novaković Marinko i 
Jelka Dubravica, Đuro i Jo- 
vanka Eraković, Jerko i Ton- 
ka Štrkalj, Svetislav i Branka 

Gajić, Anđelko i Milena Bo- 
kan. Ive i Luiđa Dean, Jero- 
lim i Janja Spahija. Miloš i 
Vukosava Korolija, Roko i 
Franica Banovac. Davor i Kar 
mela Mikulandira, Mile i Am  
Marin, Ive i Ana Alviž, Boris 
i Alemka Papeša.

Vjenčani
Ingrid Garma i Dinko Fan

fara, Mira Mrčela i Ante Mr- 
čela, Kata Maleš i Vinko Ru- 
pić, Živana Golob i Ivan Bu
jaš, Ante Ninić* i Marija Žu- 
ra.

Umrli
Toma Cupić (72), Danica Cr 

Ijen (56), Anka Bulat (89), A- 
na-Elena Vujinovič (73), Paš
ko Vukšić (46), Antula Brani
ča (91), Šime Jurlin (83), ši- 
me Kalais (77), Joso Gulin 
(67), Josip Matura (65), Vid 
Gović (52), Božo PraUja (81), 
Marica Borkić (51), Frane Bum 
bak (84).

KRETANJE BRODOVA 
»SLOBODNE PLOVIDBE«

DINARA — na putu za Con- 
stanzu, SKRADIN — na putu 
za Eaton Rouge, PROMINA — 
na putu za Kitmat, ŠIBENIK 
— u Marseillu, MURTER — na 
putu za Kinu, SUBICEVAC — 
na putu za Kinu, KRAPANJ — 
u Braili, KAPRIJE — na putu 
za Sousse, ROGOZNICA — u 
Novorosisku, KRKA — u No- 
vorosisku, KORNAT — u Sam- 
sunu, ZLARIN — na putu za 
Iraklion, PRIMOŠTEN — n  Ve 
nečiji.
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VODORAVNO: 1. Stim u obliku ženske figure', služi* kao pot
poranj za balkone, 10. Vrsta divljeg magarca, 11. Najbliži poto
mak, 12. Posuda za umivanje, 13. Membrana, 14. Travar (tur.), 
15. Filmsko platno, 16. Glas, zvuk, 17. Nemiran i težak san, 18. 
Inicijali našeg slavnog kipara, 19. Rešetkasta tkanina od pamuka 
ili lana (kanafas), 21, Mjesto u Srijemu, 23. Kradljivci, lopovi, 
24. Redak iz kurana, 25. Ozljeda, 26. Biblijski kralj, koji je na
vodno bio vrlo mudar, 28. Kratica za »košaiikaški klub«, 30. Nor
dijsko inuško ime, 31. ‘Tišina, 32. Čovjek bez ruke ili noge, 34. 
Nabor, 35. Domaća Životinja, 36. Vrsta kolača, 37. Oružani sukob, 
38. Namjera, 39. Začetnik, pokretač.

OKOMITO: 1. Kružiti, obrtati se, 2. Znanost o  građi ljudskog 
tijela, 3. Pravilan, gladak, 4. Muško ime, 5. Uzročni veznik, 6. 
Mjera za površinu, 7. Točan, pravilan, 8. Pješčani nanos, 9. Juž
no voće (množ.), 13. Vrlo sposoban, snalažljiv, 15. Dugi period 
godina, 17. Crveni poljski cvijet, 19. Stanovnik jednog crnogor
skog grada, 20. Otac (slpv.), 22. Kukati, glasno plakati, 24. Sud
ski porotnici, prisjednicd, 25. Vremenski termin, 27. Izmišljena

griča o  bogovima, 29. Vulkansko grotlo, 31. Otok na Jadranu, 33. 
tupa, mužar, 34. Vika, galama, 3o. Eden, 38. Veznik.

RJEŠENJE KRIŽAUKE IZ PROŠLOG BROJA:

VODORAVNO: Kurtoazija, oleani, tet, stasi, rila, mila, binom; 
Ami, rese, a, ja, nazaren, t i^ ,  nari, duet, Akra, omarina, to, s, 
lala, vod, Akita, kese, dusL Risto, A n t,. stepen,' neizliveni.

Lj. JELOVCie

l i 11
Izddjc*

INFORMATIVNI CENTAR 
V. đ. direktora 

i glavni i odgovorni urednik 
DRAGUTIN GRGUREVIC 

Tehnički urednik 
Josip Jakovljevič 

Uređuje redakdjski kolegij

LIST IZLAZI SUBOTOM. Adrese: INFORMATIVNI 
CENTAR: Šibenik, B. Petranovlća 3, telefon 29480. 
Radio Šibenik: P. Grubišića 3, tel. 22-929 #  Adresa 
uredništva »Šibenskog lista«: P. Grubišića 3, telefon: 
29-929 #  PRETPLATA za list: za SFRJ najmanje za 
tri mjeseca 36 din.; za pola godine 75 din.; za djelu 
godinu 150 din. Za inozemstvo dvostruko. •

NIP »štampa« Šibenik


